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Ventspils Svētā 
Nikolaja luteris-
kās baznīcas tor-
nis gadu des-
mitiem kalpo-
jis par orientie-
ri zvejniekiem 
jūrā, bet zemes 
ļaudīm baznī-
ca daudzu paau-
džu gaitā biju-
si vieta, kur gūt 
garīgo stiprinā-
jumu. Dievnams palicis neskarts Pasaules karu, 
revolucionāro notikumu un citu skarbu pārmai-
ņu gados, un nu – 17. martā – atpakaļ baznī-
cas tornī pacelts atjaunotais krusts. Arī torņa 
laterna piedzīvojusi atjaunošanu – to veica SIA 
“KOKA ĒKA”. Uzņēmuma valdes priekšsēdētājs 
Uģis Gailis teic, ka katra senā ēka ir īpaša – ar 
savu stāstu un dvēseli, un viņam vienmēr ir 
prieks redzēt, kā pēc atjaunošanas tās atdzimst.

7. lpp.

Cilvēkiem ir jābūt pārliecinātiem – ja viņi ir godprātī-
gi strādājuši un samaksājuši nodokļus, tad viņiem ir 
jābūt iespējai šādas krīzes gadījumā saņemt atbalstu 
no valsts, telefonsarunā BNN norāda Latvijas Brīvo 
arodbiedrību savienības valdes priekšsēdētājs Egils 
Baldzēns.

Aplokšņu algas – 
viens no galvenajiem 
iemesliem nepiešķirt 
dīkstāves pabalstu

V  
iņš norāda, 
ka arī ēnu eko-
nomikas cilvēki 
ir jāatbalsta, arī 
viņiem vajag izti-

kas līdzekļus un arī viņiem 
ir ģimenes. Vienlaikus 
Baldzēns uzsvēra, ka 
atbalstam jebkurā gadīju-
mā jābūt proporcionāli lie-
lākam tiem, kuri ir godprā-
tīgi maksājuši nodokļus.

Valsts ieņēmumu die-
nests (VID) skaidro, ka gal-
venie iemesli, kādēļ VID 
uzņēmumiem atteicis dīk-
stāves pabalstu izmaksu 
darbiniekiem, ir nepietie-
kams apgrozījuma sama-
zinājums, nav iesnieg-
tas visas deklarācijas, 
uzņēmumam ir nodokļu 
parāds, kuram nav izvei-
dots nomaksas grafiks, vai 
aprēķinātie nodokļi ir biju-
ši mazāki par 200 eiro.

Jāatzīmē, ka arī prem-
jers Krišjānis Kariņš 8. aprī-
ļa intervijā raidījumā “Rīta 
panorāma” norādīja: “Mēs 
netaisāmies nevienu atstāt 
aiz borta, bet ir jāsaprot – 
ja gadiem ilgi nav maksāti 
nodokļi, tad ir drusku jāpa-
gaida, kamēr valsts vis-
pirms gādā par tiem, kuri 
ir to darījuši.”

Darbinieki, kas cerēju-
ši saņemt dīkstāves pabal-
stu, bet tas nav noticis, 
nereti vēršas ar jautāju-
miem pie VID, norāda die-
nesta sabiedrisko attiecību 
daļas vadītāja Evita Teice-
Mamaja. “Tādējādi diem-
žēl konstatētas arī situāci-
jas, kad darbinieks pabal-
stu nevar saņemt darba 
devēja pretlikumīgas rīcī-
bas dēļ.”

Tā, piemēram, atklāti 
gadījumi, kad darbiniekam 
alga pilnībā vai daļēji mak-
sāta aploksnē vai darba 
devējs darbinieku fiktīvi 
reģistrējis kā valdes locek-
li, par to pat neinformējot, 
stāsta Teice-Mamaja.

Līdz 5. aprīlim VID attei-
cis atbalstu 424 uzņēmu-
miem, kas nav atbilduši MK 
noteiktajiem kritērijiem.

Tikmēr Valsts prezidents 
Egils Levits 7. aprīļa intervi-
jā raidījumam “Rīta pano-
rāma” pauda – ja uzņē-
mums kvalificējas dīkstā-
ves pabalstam, to izmak-
sā darba ņēmējiem. Tas, 
vai darba devējs ir nomak-
sājis nodokļus vai nav, 
nav darba ņēmēja kļūda.  

P  
ar Ventspils 
Svētā Nikolaja 
luteriskās baz-
nīcas tapša-
nu ventspilnie-

kiem jāpateicas mācītā-
jam Fridriham Nikolajam 
Paufleram, kurš pirms 
teju divsimt gadiem, 
1833. gadā, pārliecinā-
ja Krievijas caru Nikolaju 
I  no valsts kases atvēlēt 
Ventspils evaņģēliski lute-
riskās baznīcas būvei 77 
561 rubli un 85 kapeikas. 
Jaunuzcelto baznīcu iesvē-
tīja 1835. gadā. Taču laika 
zobs neko nesaudzē, un 
pienāca laiks, kad baznīcai 

bija nepieciešama palīdzī-
ba – tās tornis bija katas-
trofalā stāvoklī.  Biedrība 
“Ventspils uzplaukumam”, 
kurā labu darbu veikša-
nai apvienojušies Ventspils 
ostā strādājošie uzņēmē-
ji,  torņa laternas atjauno-
šanas projektam  ziedoja 
20 000 eiro, bet nepiecie-
šamo finansējumu darbu 
veikšanai rada pati drau-
dze. Ventspils luteriskās 
baznīcas draudzes priekš-
niece Sarma Blažģe teic, 
ka sadarbība ar torņa 
laternas atjaunotājiem  

Sociālās distancēšanās laika ainiņas

S  
ēklu veikals ir tāda vieta, ko pavasarī apmeklē 
ikviens, kam ir savs dārziņš un kurš vēlas, lai arī 
globālās pandēmijas apstākļos tur neaugtu tikai 
nezāles. Tomēr arī tādā veikalā jāievēro zināmā 2 
metru distance no citiem pircējiem, ko citās tirdz-

niecības vietās iezīmē ar spilgto dzeltenmelno līmlenti. 
Taču sēklu veikalā tādas nav, un pircēji uzvedas atbilstoši 
katrs savai disciplīnas izjūtai. Vieni rūpīgi nomēro acīm attā-
lumu līdz citiem pircējiem, otri (šai gadījumā pāris pajaunas 
sievietes) par to neliekas ne zinis un burtiski spiežas virsū 

Valsts policijas Kurzemes RP Saldus iecirkņa Krimināl-
policijas nodaļa 2020. gada 7. aprīlī uzsākusi krimināl-
procesu par Aivara Lemberga nepatiesiem izteikumiem 
un izdomājumiem, ar kuriem viņš Ventspils pilsētas 
domes un Finanšu komitejas sēdēs publiski daudzkārt 
ir cēlis neslavu deputātam Ģirtam Valdim Kristovskim.

Pret Lembergu uzsākts 
kriminālprocess par 
neslavas celšanu

Šī 
gada 23. 
martā Vents-
pils pilsē-
tas domes 
d e p u t ā t s 

Kris tovskis vērsās ar iesnie-
gumu Valsts policijā par 
kriminālprocesa uzsākša-
nu par no pienākumiem 
atstādinātā Ventspils pilsē-
tas pašvaldības priekšsēdē-
tāja, valsts amatpersonas 
Aivara Lemberga ļaunprā-
tīgiem izdomājumiem, kas 
aizskar Ventspils pilsētas 
mazākuma deputāta, valsts 
amatpersonas Ģirta Valda 
Kristovska godu un cieņu, 
ceļ viņam neslavu.

Kā iesniegumā Valsts poli-
cijai norāda Kristovskis, sma-
gos noziegumos apsūdzētās 
augstās valsts amatpersonas 
Lemberga melīgiem izdomā-
jumiem, ar kuriem viņš pub-
liski ceļ neslavu Kristovskim, 
ir salīdzinoši gara vēsture.

Iesniegumā Valsts policijai 
Kristovskis ir minējis, ka viena 
no šādām neslavas celša-
nas izpausmēm ir Lemberga 
daudzkārtēji publiski izteik-
tie meli, ka “Ģ.V.Kristovskis ir 
bijis “stukačs”, kas sadarbo-
jies ar čeku (VDK), kuru darbī-
bai Latvijas Tautas frontē (LTF) 
iecēlusi čeka, kurš esot ziņo-
jis čekai pret Latvijas neatka-

rību, kurš turklāt saskaņojis 
Latvijas Tautas frontes dalīb-
nieku sarakstus ar VDK, res-
pektīvi, nodevis LTF biedrus 
PSRS okupācijas režīma repre-
sīvajai drošības iestādei.”

Kristovskis norāda, ka 
šādi sevišķi ciniski un smagi 
apgalvojumi par viņa it kā 
veiktām krimināli sodāmām 
darbībām ir publiska nesla-
vas celšana. Šādas aizska-
rošas prettiesiskas darbības 
Lembergs publiski veic dažā-
da formāta Ventspils pilsētas 
domes sēdēs, kā arī pilsētas 
pašvaldības oficiālajā inter-
neta portālā un citos masu 
medijos, atzīmē deputāts.

Kristovskis uzskata, ka nav 
pieļaujams, ka “Lembergs, 
būdams augsta valsts amat-
persona, melīgi  turpina 
izplatīt personīgi izdomātus 
argumentus (patiesībai neat-
bilstošas ziņas), nepatie-
sību par nekad nenotikušu 
Kristovska sadarbību ar VDK, 
labi zinot, ka nekas no tā 
neatbilst patiesībai.” Turklāt 
Lembergs nekad nav spējis, 
nav pat mēģinājis sniegt pie-
rādījumus saviem melīgajiem 
izteikumiem, lai gan Ventspils 
pilsētas domes deputāts 
Kristovskis šādās reizēs to 

pārējiem. Veikala pārdevējas, kas vienmēr izcēlušās ar laip-
nību un atsaucību, šai reizē ir pārāk laipnas, jo ne ar vienu 
vārdu neaizrāda nejēgām, ka tā darīt nedrīkst.

Rimi “Tobago” ir pats lielākais lielveikals pilsētā. Kaut arī 
Covid 19 krīzes laikā pircēju drūzma kļuvusi jūtami mazāka, 
tomēr sestdienā pirms Lieldienām iepirkties gribētāju ir vai-
rāk nekā pēdējās nedēļās novērots. Absolūtais vairums diez-
gan centīgi ievēro dzeltenmelnās lentes regulētos attālumus, 
bet – atkal kārtējā darvas karote nosacītā medus mucā. Divas 
sievietes – viena jauna, otra pavecāka – iestājušās šaurajā 

Diez vai atradīsies jel kāds, kurš nezina, – kamēr ļaunais koronavīruss nav savaldīts, vēlams 
uzturēties mājās, bet, apmeklējot sabiedriskas vietas, jāietur divu metru distance no visiem, 
kuri nav ģimenes locekļi, ar kuriem dzīvo zem viena jumta. Uzstādījums vienkāršs, nesāpīgs, 
neprasa nekādu piepūli un ir diezgan droša garantija nesaslimt. Tomēr, kā tas diemžēl mēdz 
būt, allaž atrodas kāds, kuram šķiet, ka uz viņu tas neattiecas. Lūk, divu dienu laikā tepat 
Ventspilī novērotas ainas!

spraugā starp konditorejas leti un maizes izstrādājumu sten-
diem un iegrimušas tik aizrautīgā sarunā, ka nedzird veikala 
darbinieces (ar preču ratiņiem) trīsreizēju (!) lūgumu palaist 
garām, neievēro, ka vairāki citi pircēji gaida, kad varēs pie-
kļūt maizei. Kad nu beidzot kāds skaļākā balsī palūdz atbrīvot 
ceļu darbiniecei un citiem pircējiem, 
jaunā dāma izplūst tādās “laipnībās”, 

Uģis Gailis (no labās) un darbu 
būvuzraugs Normunds Pētersons.
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Nr.  14 (154)  2020.  gada 17.  apr ī l i s2  /  Ziņas

“Ventspilnieks.lv”
Reģ.nr. 000740372

E-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com
Galvenā redaktore: Ilona Bērziņa

Izdevējs: 
SIA “Media Support”

Pārskati gatavi
PSIA “Ventspils nekustamie īpašumi” mājas-

lapā publicējusi savā pārziņā esošo daudzdzī-
vokļu namu uzturēšanas un apsaimniekoša-
nas ieņēmumu un izdevumu pārskatus par 
pagājušo gadu. Iedzīvotāji minētos pārskatus 
var saņemt arī personīgi. 

Uzvar konkursā
Olimpiskā centra “Ventspils” viesnīca saņē-

musi uzvarētāju diplomu konkursā “Latvijas 
labākais tirgotājs-2019”. Viesnīcas vērtējums 
“Booking.com” aptaujā pēdējo gadu laikā 
cēlies no 6,5 punktiem līdz 8,2. 

Peļņa pieaug
Akciju sabiedrības “Ventspils Grain Terminal” 

apgrozījums pagājušajā gadā bijis mazāks 
nekā gadu iepriekš. Toties peļņa pieaugusi par 
44,4 procentiem. 

Pusdienas mediķiem
Kafejnīca “Mūsmājas” atbalsta “Centrālās 

laboratorijas” Ventspils mobilās telts dar-
biniekus. Viņi tiek nodrošināti ar sātīgām 
pusdienām. 

Piegādā brīvpusdienas
Maznodrošināto, trūcīgo un krīzes situācijā 

nonākušo ģimeņu bērniem pilsētas teritori-
jā no 6. aprīļa tiek piegādātas brīvpusdienas. 
Saziņa ar ģimenēm notiek elektroniski. 

Novēl veselību
Pilsētas dome saņēmusi vēstuli no drau-

giem Ķīnā, Pudongas pilsētā. Ķīnieši ziņo, 
ka viņu uzņēmumi un iestādes jau atsākuši 
darbu, un novēl ventspilniekiem viegli pār-
laist krīzi. 

Būrīšu nebūs
Putnu būrīšu gatavošanas talka, kurai bija 

jānotiek Bērnu pilsētiņā, atcelta ārkārtas situā-
cijas dēļ. 

Apzog divreiz
Kāds pilsētnieks, būdams dzērumā, divas 

reizes apzadzis vienu un to pašu dzīvokli. 
Otrajā reizē viņš nozadzis balzama pudeli, to 
izdzēris, “atlūzis” un nonācis policijas aprūpē. 

Var braukt ātrāk
Pie izglītības iestādēm noņemtas ceļazīmes, 

kas ierobežoja braukšanas ātrumu līdz 30 kilo-
metriem stundā. Skolas un bērnudārzi strādā 
attālināti, tātad šīs zīmes vismaz šobrīd nav 
vajadzīgas. 

Nomaina dežūrdārziņus
Līdzšinējos dežūrdārziņus – “Eglīti” un 

“Varavīksni” nomainīs. Turpmāk šo funkciju 
pildīs ‘’Zvaigznīte’’, ‘’Margrietiņa’’, ‘’Saulīte’’ 
un ‘’Bitīte’’.

Labiekārtošana turpinās
Dome piešķīrusi 113 000 eiro administra-

tīvās teritorijas labiekārtošanai. Vasarnīcu un 
Grīšļu ielas krustojumā tiks pārbūvēts segums, 
Aizupes ielā – segums un apgaismojums, 
savukārt Lielajā prospektā starp Aleksandra 
ielu un Kuldīgas ielu izbūvēs autostāvvietas. 

Līdzfinansēs jaunbūves
Pilsētas pašvaldība nolēmusi līdzfinansēt 

īres dzīvojamo māju jaunbūves. Apstiprināts 
Īres dzīvojamo māju Ventspilī jaunbūvju pro-
jektu līdzfinansēšanas konkursa nolikums 
jaunā redakcijā. 

Tikai vietējie
Rakstnieku māja turpina darbu. Ierobežojums 

– atceltas rezidences ārzemju autoriem, tomēr 
vietējie rakstnieki tiks pieņemti.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Sazvērestības teorijas ir dzīvas
Šķiet, ka piespiedu bezdarbība un mūsdienu tehnoloģiskās iespējas ir pavērušas gluži vai Pandoras lādi, no kuras kā džini 
no Aladina un dažādām citām lampām ārā lien visdīvainākie ļaudis, pareģi un dažādi citi īpatņi. (Interneta vidē pat ievie-
sies šos cilvēkus vienojošs apzīmējums – “covidioti”.) Un, izmantojot pašmāju ātro internetu, sociālos tīklus un apšaubāma 
satura “ziņu” portālus, nāk klajā ar dažnedažādām teorijām gan par pašreiz aktuālo “kroņa vīrusu”, gan citām aktualitātēm, 
kas, savilktas kopā, veido informatīvo fonu. Citos apstākļos tas būtu pat komiski, taču pašreizējā neziņas un vispārējo baiļu 
atmosfērā atrod gana daudz dzirdīgu ausu un prātu.

S  
azvērestības teorijām, kā zināms, nav nepieciešami pierā-
dījumi, nav vajadzīgi ne speciālistu, ne vienkārši inteliģen-
tu cilvēku apstiprinājumi. Pietiek ar apgalvojumu, ka “to 
taču visi zina”, bet katram, kas mēģina apstrīdēt absurdos 
apgalvojumus, tiek piekarinātas birkas. Labākajā gadīju-

mā “jūs esat uzpirkti” un “jums smadzenes izskalotas”, bet sliktā-
kajā – “jūs esat vispasaules sazvērestības dalībnieki”. Turklāt teoriju 
izplatītāji tik brīvi operē ar nejauši vai jauši sagrābstītiem faktiem, 
ka “kopējā aina” šķiet pat ticama. Un kā nu ne, ja palīgos tiek pie-
saukti “autoritatīvi avoti”, sākot no Nostradama, Vangas, Zilākalna 
Martas un citu izcilu spīdekļu pareģojumiem un beidzot ar nevie-
nam (izņemot atsevišķu “sekotāju” bariņam) nezināmu “zinātnie-
ku” pētījumiem.

Pēdējā laikā īpaši sarosījušies aktīvisti, kas vienā maišelī sabā-
zuši gan 5G, gan Covid-19, gan globālistu sazvērestību, kuras 
priekšgalā, protams, ir Soross (Geitss, Rokfellers, farmācijas lielfir-
mas, “Coca-Cola” vai... ierakstīt pēc vajadzības). Un lai nemulsina 
fakts, ka Soross (Geitss, Rokfellers, farmācijas lielfirmas, “Coca-
Cola” vai... ierakstīt pēc vajadzības) bija vainojami pie tā, ka robe-
žas bija vaļā un kapitālistu sazvērestība brīvi plūda pa pasauli, bet 
tagad robežas ir ciet, tirdzniecība, satiksme un tūrisms apstājies – 
vainīgie taču skaidri. Gan vienā, gan otrā gadījumā.

Galu galā viss taču ir vienkārši – “kroņa vīruss” tapis kādā ķīnie-
šu (amerikāņu, krievu, farmācijas lielfirmu, Geitsa, Sorosa, Putina 
vai... ierakstīt pēc vajadzības) slepenā laboratorijā, lai globālās 
pasaules vēl slepenākās valdības sazvērestībā pret cilvēci iznīci-
nātu Homo sapiens cilti. Un izplatās vīruss nevis vīrusiem tradi-
cionālā veidā, bet pa tiešo no jaunajiem 5G torņiem. Jo ir taču 
vispārzināms, ka no 5G mirst tūkstošiem un tūkstošiem jaundzi-
mušo, kuru nāves apstākļus šīs vispasaules sazvērestības apstāk-
ļos ciniski slēpj dzemdību namu mediķi (jā, jā – arī Rīgā un pat 
Ventspilī), izskalojot jauno māmiņu smadzenes tā, ka viņas pat 
neatceras, ka bijušas stāvoklī. Savukārt jaunā (un, cerams, drīz 
sagaidāmā) vakcīna pret koronavīrusu ir nekas cits, kā specdie-
nestu izplānota opcija, lai varētu mūs “čipēt” vispārējas izsekoša-
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nas nodrošināšanai.
Sarežģītākās versijās sazvērestības teorijās klāt nāk arī no sate-

lītiem mūsu smadzenes skalojoši radioviļņi, kaut kādu nezināmu 
pārpasaules vai citu Visumu civilizāciju eksperimenti, pat Jēzus 
Kristus jaunā atnākšana pirms apokalipses un citi brīnumi, kuri ar 
5G tīklu palīdzību nonāk līdz mums.

Tiesa gan, sazvērestības teoriju autori, kuru pārliecību (pareizāk 
sakot, ticību) nespēj sagraut nekas – pat visracionālākie argumen-
ti. Piemēram, viņi nekādi nespēj paskaidrot, kāpēc tieši “nočipē-
tais” un caur 5G tīklu ar vīrusu inficētais ierindas santehniķis Jānis 
Bērziņš būtu interesants šiem globālajiem sazvērniekiem un ar ko 
tieši Jāņa Bērziņa ikdienas gaitas uz piemājas pārtikas veikalu, vir-
tuves sarunas ar sievu vai alus iedzeršana ar čomiem varētu būt 
saistošas pasaules specdienestiem. Bet kāpēc arī pievērst uzmanī-
bu tādiem sīkumiem, ja pasaule jātver “lielās līnijās”.

Psihologi un psihiatri jau sen pierādījuši, ka cilvēku zemākās dzi-
ņas un garīgi nestabili cilvēki vispirms parādās dažādu krīžu laikā. 
Taču tajā pat laikā pieaug arī ikdienā gluži normālu cilvēku ievai-
nojamība – neziņas un stresa apstākļos, turklāt “bonusā” saņemot 
arī dažādus situācijas noteiktus ierobežojumus, palielinās vēlme 
pēc skaidrojuma, pēc kāda, kas vismaz kaut kā izskaidrotu, kāpēc 
tas viss notiek ar mums. Un te arī ir pateicīgā augsne gan sazvē-
restības teorijām, gan ticība viltus ziņām, kuru autoru darbošanās 
iemesli gan nav dažādu paranoiķu ticība “vīrusa uzbrukumam no 
Marsa”, bet racionāls aprēķins: cik lētticīgo par “pandēmijas upuru 
milzīgo skaitu Ventspilī” vienkārši “uzklikšķinās” viltus ziņai, ieri-
pinot šīs interneta pikšķerēšanas “specu” maciņos pa kādam eiro.

Lai vai kā – varam tikai aicināt ventspilniekus: nebūsim viegl-
prātīgi, bet uzmanīgi, ievērosim speciālistu ieteikumus un klausī-
sim mediķu padomiem. Taču vienlaikus arī nekritīsim otrā galējī-
bā: nebūsim lētticīgi, klausoties dažādu absurdu un kaitīgu “ziņu” 
autoru safabricējumos un sazvērestības teoriju apoloģētos sprie-
delējumos. Būsim un rīkosimies racionāli! 

Patiesi jūsu,
“Ventspilnieks.lv”

nekavējoties ir no Lemberga pieprasījis, norā-
da deputāts.

“Tā kā Lemberga nepatiesie izteikumi pret 
Kristovski turpinās, turklāt Ventspils pilsētas 
domes vadība gļēvi noskatās un necenšas 
apturēt Lemberga ļaunprātības pret mazā-
kuma deputātu Kristovski, tad viņš nolēma 
vērsties Valsts policijā ar iesniegumu, aicinot 
Valsts policiju vērtēt Lemberga prettiesiskās 
darbības atbilstoši Krimināllikuma 157. pan-
tam par neslavas celšanu, kas paredz kriminā-
latbildību par apzināti nepatiesu, otru perso-
nu apkaunojošu izdomājumu tīšu izplatīšanu 
iespiestā vai citādā veidā pavairotā sacerēju-
mā, kā arī mutvārdos, ja tā izdarīta publiski 
(neslavas celšana).”

Kristovskis iesniegumā Valsts policijai norādī-
jis, ka kriminālprocesa ierosināšanas gadījumā 
lūdz izvērtēt, vai arī citu personu darbības, kas 
tādā vai citādā veidā ir atbalstījušas un pievie-

Pret Lembergu uzsākts 
kriminālprocess par neslavas celšanu

nojušās Lemberga teiktajam, būtu vērtējamas 
neslavas celšanas faktisko apstākļu kontekstā.

Kristovskis uzskata, ka tikai kriminālpro-
cesa ierosināšana un vainīgās personas/per-

ka neērti klausīties. Protams, pašreizējā situ-
ācijā veikals ir tā “īstā vieta”, kur gari un plaši 
izpļāpāties…

Degvielas uzpildes stacija Inženieru ielā. 
Veikala telpa maziņa, tāpēc uz durvīm 
uzraksts aicina uzgaidīt, ja iekšā jau atrodas 5 
klienti. Iekšpusē jau pazīstamās atzīmes dis-
tances ievērošanai. Cik novērots, parasti visi 

to ievēro, bet vienudien notiek tā: veikalā ir 4 
cilvēki; viens norēķinās pie letes, divi stāv pie 
norobežojošajām līnijām, ceturtais, gaidot 
atbrīvojamies vietu, mīņājas stūrītī. Pēkšņi 
veras durvis, naskā solī ienāk 35–40 gadīgs 
vīrs – un pa taisno pie letes, teju vai frontāli 
saduroties ar ārā ejošo. Kad pārējie iebilst, ka 
tagad ir viņu rinda, ienākušais notēlo milzīgu 
neizpratni, sak, ja jau jūsu rinda, ko tad stā-
vat nezin kur? Šajā situācijā pats nepatīkamā-

Sociālās distancēšanās laika ainiņas
kais ir tas, ka DUS darbiniece bez vārda runas 
apkalpoja nekaunīgo klientu, neko neaizrā-
dot, kā arī neatvainojoties pārējiem.

Ventspilī vismaz pagaidām, paldies 
Dievam, vīrusu krīzes situācija nav tik drau-
dīga kā Rīgā, Jūrmalā un vēl šur tur. Taču tas 
nenozīmē, ka var ignorēt noteikumus, ko 
diktē nevis “valdība”, bet veselais saprāts. Ja 
nu kāds šajā ziņā ir tik spēcīgi dabas apdalīts, 
tad nupat ir īstā reize pavērot, ko dara citi. 

sonu sodīšana var apturēt Lemberga patva-
ļu Ventspils pilsētas domē, kuras viena no 
izpausmēm ir ļaunprātīga neslavas celšana 
Kristovskim. 

FO
TO

: P
ix

ab
ay



Nr.  14 (154)  2020.  gada 17.  apr ī l i s Aktuāli /  3
VENTSPILS NOVADĀ

Joprojām attālināti
Tā kā ārkārtas situācija valstī ir pagari-
nāta, novada pašvaldība apmeklētājus 
nepieņems klātienē līdz 12. maijam. 
Izņēmums – Dzimtsarakstu nodaļa. 

Konkurss lauksaimniekiem
Pasaules Dabas fonds (PDF) izsludina 
konkursu “Baltijas jūras lauksaimnieks 
Baltijas jūras reģionā 2020”, lai godinātu 
lauksaimniekus Latvijā un Baltijas jūras 
reģionā, kuri meklē risinājumus un ievieš 
tos praksē, mazinot negatīvo ietekmi 
uz Latvijas iekšzemes ūdeņu un Baltijas 
jūras kvalitāti. PDF gaida pieteikumus 
līdz 5. maijam. Konkursam var pieteikties 
ikviena Latvijas teritorijā esoša saimnie-
cība, kas ievieš risinājumus barību vielu 
noplūdes mazināšanai, kā arī īsteno citas 
videi draudzīgas prakses.

Gadatirgus atcelts
Turpinoties ārkārtas situācijai valstī, ir 
skaidrs, ka plānotais pavasara gadatirgus 
Ventavā jāatceļ. Tomēr Vārves pagasta 
kultūras darba organizatorei ir citas ide-
jas, ko likt vietā. 

Puzes ekoskola
Jau vairāk kā desmit gadu Puzes pamat-
skola piedalās Ekoskolu kustībā. Arī 
šogad skolēni rosīgi darbojas. Par gada 
tēmu izvēlēta – “Mežs”. 

Stādīšanas laiks
Stādu audzētava Tārgales “Norās” atgādi-
na, ka laiks izrotāt savu dārzu. Pieejams 
plašs ziemciešu klāsts. Audzētava strādā 
bez brīvdienām. 

Atsedz akmeņus
Nekādi neizdevās īstenot ieceri Popes 
muižas staļļa pagalmā iestādīt angļu rozi, 
jo, gatavojot augsni stādīšanai, ikreiz 
lāpsta atdūrās pret akmeni. Noņemot 
velēnas kārtu un nedaudz norokot zemi, 
tika atklāts, ka Popes muižas staļļa iekš-
pagalmā ir saglabājies vēsturiskais bruģ-
akmens. Ar Nacionālā kultūras mantoju-
ma pārvaldes atļauju uzsākta vēsturiskā 
akmens atsegšana. 

Taka ar distanci
Dabas taka “Rīvas loki” aicina pastai-
gāties gribētājus. Pie viena tiek atgādi-
nāts, ka staigātājiem jāievēro 2 metru 
distance. 

PVD uztraucas
Piltenes puses “Jenotu” saimniece, kurai 
pirms dažiem gadiem par sliktu aprū-
pi tikuši atņemti mājlopi, grasās atsākt 
lopu turēšanu. Pārtikas un veterinārā 
dienesta darbinieki uzskata šo ideju par 
satraucošu. 

Brīvdabas izstāde
Jūrkalnes pagasta pārvalde iecerējusi 
veidot “Vētru muzeja” brīvdabas eks-
pozīciju. Šobrīd izstāde pagasta tautas 
namā nav apskatāma. 

Sākas sējas darbi
Lauku konsultāciju un izglītību centrs 
informē, ka mūsu pusē tiek rūpīgi kaisīti 
minerālmēsli, ziemāji ir labi pārziemoju-
ši, sāksies pupu un zirņu sēja.

Atjauno segumu
Popes sporta zālē notiek grīdas seguma 
atjaunošanas darbi. 

Pieci luksofori
Atsākušies remontdarbi autoce-
ļa Ventspils-Kuldīga remonta posmā 
no Ventspils līdz Ziru pagriezienam. 
Autobraucējiem šajā sektorā jārēķinās ar 
pieciem luksoforu posmiem. 

Laivošana sākusies
Rindas upē atsākusies laivošana. 
Maršruts ierastais – no Rindas tilta līdz 
Kolkas ceļa tiltam, pavisam 36 kilometri.

Biedrība “Baltijas asociācija – 
Transports un loģistika” aicina:

• Veidot vienlīdzīgu 
konkurenci un 
apvienot spēkus 
kopīgai krīzes  
pārvarēšanai. 

• Sadarbībā ar valsts 
institūcijām strādāt 
pie optimāliem 
risinājumiem 
palīdzībai nozarei  
un tās klientiem.

• Kopīgi veidot  
tranzīta jomas 
nākotni – nozarei 
nepieciešams restarts!

BATL aicina Ventspils ostā strādājošos 
tranzīta nozares uzņēmumus apvienoties 
un strādāt kopīgu mērķu sasniegšanai!

Juridiskā adrese: 
Dzintaru iela 20A, 
Ventspils, Latvia, 

LV-3602. 
Tālrunis: 

+371 26545361 
info@batl.lv 
www.batl.lv 

BATL dibināta 2006. gadā un pārstāv Ventspils brīvostā strādājošus  
un Latvijas tranzīta un loģistikas nozarei nozīmīgus uzņēmumus.

L ai gan Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojam (KNAB) tiek skaidri norādīts, kā par sabiedris-
kajiem līdzekļiem tiek īstenota Aivara Lemberga propagandas kampaņa arī pēc ASV sankciju piemē-
rošanas, kas apliecina, ka sankcijas Ventspils pilsētas dome neievēro un tās rupji ignorē, birojs vien 
atbild, ka minētās ziņas nesatur norādi par noziedzīga nodarījuma izdarīšanu, kas saistīts ar korupciju.

Sociālās līdzdalības platformā ManaBalss.lv tiek vākti 
iedzīvotāju paraksti par vienreizēju maksājumu iedzī-
votājiem patēriņa uzturēšanai, par garantētā pama-
tienākuma ieviešanu Latvijas iedzīvotājiem, kā arī par 
kredīta maksājumu atlikšanu un parādu piedzīšanas 
ierobežošanu ārkārtējās situācijas laikā.

Vāc parakstus garantēta pamatienākuma 
ieviešanai, kredītmaksājumu atlikšanai 
un parādu piedzīšanas ierobežošanai

I 
niciatīvas “Par vienreizēju maksāju-
mu iedzīvotājiem patēriņa uzturēša-
nai” iesniedzējs Mārtiņš Krusts norāda, 
ka potenciāla pirktspējas samazināšanās 
saistībā ar Covid-19 pandēmiju apdraud 

Latvijas ekonomiku. Finanšu krīzes sākas tieši 
ar patēriņa kritumu. Latvijas gadījumā situā-
ciju īpaši smagu padara apstāklis, ka iedzīvo-
tājiem ir izteikti zemi uzkrājumi un “drošības 
spilvens”. Iniciatīva aicina veikt vienreizējus 
maksājumus katram Latvijas iedzīvotājam, 
kurš sasniedzis 14 gadu vecumu. Tas būs tā 
dēvētās “helikoptera naudas” mehānisms. 
“Pirmais maksājums 100 eiro apmērā jāiz-
maksā nekavējoties, un turpmākie maksāju-
mi ir jāveic atkarībā no krīzes gaitas,” teikts 
iniciatīvā. Pēc M.Krusta domām, šie krīzes 
maksājumi mīkstinās dzīves līmeņa krišanos 
un ekonomikas bremzēšanos patēriņa jomā.

Iniciatīvā “Par garantētā pamatienāku-
ma ieviešanu Latvijas iedzīvotājiem” aicināts 
izmaksāt valdības nodrošinātus beznosacīju-
mu ienākumus katram valsts iedzīvotājam 
409 eiro apmērā. Kā uzsver iniciatīvas pārstā-
vis Aleksis Pauls Lindemanis, pandēmijas aps-
tākļos daudzi Latvijas iedzīvotāji ir spiesti iet 
bezalgas atvaļinājumā uz nenoteiktu laiku. “Lai 
gan daudzi uzņēmumi turpina darbu, to likte-

nis nākamajos sešos mēnešos ir nezināms, jo 
viena uzņēmuma maksātnespēja var novest 
pie ķēdes reakcijas, un darbinieki būs jāatlaiž 
vairākiem uzņēmumiem. Aizvien vairāk cilvē-
ku paliks bez ienākumu avota, kas var izvēr-
sties par katastrofālu iznākumu gan Latvijai, 
gan visai cilvēcei. Šis ir laiks ieviest ekono-
miskās sistēmas, kas palīdz katram cilvēkam 
izdzīvot un dzīvot labāk.” Iniciatīvas iesnie-
dzējs uzskata, ka šādas sistēmas ieviešana 
ļaus novērst “bezdarbnieku slazdu”, samazi-
nāt birokrātiju, sniegt atbalstu visām iedzīvo-
tāju grupām, nodrošinās minimālo dzīvoša-
nas standaru u.c. Tiek piedāvāts arī risinājums 
nepieciešamo līdzekļu rašanai valsts budžetā. 
Proti, “Latvijā aptuveni 35% no budžeta aiziet 
dažādiem pabalstiem, tas ir, aptuveni 3,5 mil-
jardi eiro. Ar šo summu vien pietiek, lai katram 
iedzīvotājam garantētu 150 eiro ienākumus 
mēnesī (pieņemot, ka Latvijā ir 1,92 miljoni 
iedzīvotāju). Pamatā šī sistēma tiktu finansēta 
tāpat kā jebkuri valdības tēriņi – ar nodokļiem.” 

Tiek vākti arī paraksti par kredītbrīvdienu 
noteikšanu līdz Covid-19 krīzes beigām. Tas 
varētu notikt sadarbībā ar finanšu tirgus regu-
latoru, kopīgi izstrādājot un operatīvi ieviešot 
šādu regulējumu. Kā norāda iniciatīvas iesnie-
dzējs Makss Vrubļevskis, tas palīdzēs dau-

dziem godprātīgiem Latvijas kredītņēmējiem 
pārdzīvot krīzi un arī pasargās daudzus no 
bankrotēšanas.

Tāpat vāc parakstus parādu piedzīšanas iero-
bežošanai ārkārtējās situācijas laikā. Iniciatīvas 
pārstāvis Jānis Vinters norāda, ka patlaban 
iedzīvotāji ir parādā 800 miljonus ātrajiem kre-
dītiem vien. “Ja pieņem, ka viņiem ir 90%+ 
likmes, tad krīzes amortizēšanai plānotie divi 
miljardi nepalīdzēs pat atdot ātros kredītus, 
kur nu vēl pārējos. Ir jāveic izmaiņas likumos, 
lai uz ārkārtas stāvokļa laiku ieviestu kredīt-
brīvdienas Latvijā veiktajiem aizdevumiem, kā 
arī ierobežojumus tiesu izpildītājiem, lai nauda, 
kas ir domāta darbu zaudējušo un dīkstā-
vē esošo uzņēmumu darbiniekiem, nenokļūst 
piedzinēju rokās, bet gan tiek tiešām iepludi-
nāta Latvijas ekonomikā.”

Portāls ManaBalss.lv ir sabiedrības iniciatīvu 
platforma, kurā ikviens Latvijas pilsonis, kurš 
sasniedzis 16 gadu vecumu, var ievietot savu 
iniciatīvu un vākt parakstus tās nogādāšanai 
Saeimā. Katra iniciatīva, ko paraksta vismaz 
10 000 pilsoņu un kas atbilst Saeimas juridis-
kajiem kritērijiem, nonāks Saeimā, un tālākais 
jau ir likumdevēja rokās. 

Par spīti pierādījumiem KNAB joprojām 
nesaskata korupciju Ventspils domē

budžeta līdzekļiem. Ventspils 
pilsētas dome, tās iestādes, 
iepriekš arī Ventspils brīvos-
tas pārvalde dāsni apmak-
sā laikraksta un portā-
la “Ventas Balss” pakalpoju-
mus, kas izpaužas Lemberga 
glorificēšanā un tā oponentu 
nomelnošanā.

No valsts Iepirkumu uzrau-
dzības biroja pieejamās 
informācijas ir secināms, 
ka “Ventas Balss” pēdē-
jos gados ir saņēmusi šādu 
finansējumu: 

2018. gadā 184 533 eiro 
– maksātājs Ventspils pilsē-
tas dome

2019. gadā kopā 117 
435,47 eiro, tai skaitā:

36 363 eiro – maksātājs 
Ventspils pilsētas domes paš-
valdības iestāde “Ventspils 
digitālais centrs”;

14 005 eiro – maksātājs 
pašvaldības SIA “Kurzemes 
filharmonija”;

14 005 eiro – maksātājs 
Ventspils pilsētas pašvaldības 
iestāde “Komunālā pārvalde”;

12 900 eiro – maksā-
tājs SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils””;

13 600,50 eiro – maksātājs 
pašvaldības SIA “Ūdeka”;

13 999,99 eiro – maksātājs 

SIA “Ziemeļkurzemes reģionā-
lā slimnīca”;

12 561,98 eiro – maksā-
tājs Ventspils pilsētas Izglītības 
pārvalde.

Landmanis iesniegu-
mā arī norāda, ka ir zināms, 
ka “Ventas Balss” Lemberga 
propagandas darbību līdz 
šim dāsni ir atbalstījusi 
Ventspils Brīvostas Pārvalde – 
kā minimums ik gadu 143 756 
eiro apmērā + PVN. “Papildus 
caur dažādiem kanāliem tiek 
maksāts arī citiem medi-
jiem, tai skaitā SIA “Kurzemes 
Televīzija”.”

Tikmēr KNAB uz šo visu 
atbild, ka iesnieguma saturs 
un tā pielikumā minētās ziņas 
nesatur norādi par noziedzī-
ga nodarījuma izdarīšanu, 
kas saistīts ar korupciju, un 
KNAB iesniegumu ir pieņēmis 
zināšanai.

KNAB arī norāda, ka tas 
atbilstoši savai kompetencei ir 
izvērtējis iesniegumā norādīto 
informāciju, ka Ventspils pil-
sētas dome neievēro un rupji 
pārkāp OFAC sankcijas, un 
veiktās pārbaudes rezultātā 
netika konstatētas ziņas, kas 
liecinātu par kādas Ventspils 
pilsētas domes valsts amat-
personas iespējamu liku-
mā “Par interešu konflikta 
novēršanu valsts amatperso-
nu darbībā” valsts amatper-
sonām noteikto ierobežojumu 
un aizliegumu pārkāpumu rīcī-
bā ar finanšu līdzekļiem.

Taču iesniegumā skaidri 
redzams, ka Lembergs izmanto 
publiskos resursus savu privāto 
vajadzību nodrošināšanai. 

Ventspils pilsētas domes deputāts 
Ivars Landmanis iesniegumā norā-
da, ka Ventspils pilsētas domes por-

tālu www.ventspils.lv uztur Ventspils 
pilsētas domes iestāde “Ventspils 
Digitālais centrs” par tam izdalītajiem 
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Iegādāsies medicīnas 
preces
Nacionālais veselības dienests (NVD) 
noslēdzis vairākus līgumus Covid-19 
ierobežošanai nepieciešamo medicīnas 
preču iegādei un transportēšanai kopu-
mā par 9,78 miljoniem eiro. Tiks iegādā-
tas trīskārtīgās medicīnas maskas, sejas 
ķirurģiskās maskas, respiratori, sejas vai-
rogi un neinvazīvās mākslīgās plaušu 
ventilācijas iekārtas.

Karantīnas neievērotājam 
maksimālais naudas sods 
Valsts policija pirmo reizi piemēroju-
si maksimālo naudas sodu 2000 eiro 
apmērā par karantīnas un pašizolācijas 
noteikumu neievērošanu. Policisti 10. 
aprīlī veikuši pārbaudi, vai saslimšanas 
ar Covid-19 dēļ karantīnā esošs 1989. 
gadā dzimis vīrietis uzturas savā dzī-
vesvietā, un konstatējuši, ka karantīnas 
laikā viņš bija pametis dzīvesvietu un 
devies izbraukumā ar automašīnu. 

Cūkgaļa kļuvusi lētāka
Cūkgaļas vidējā cena Latvijā šogad feb-
ruārī bija par 5,7% zemāka nekā pirms 
mēneša, savukārt gada laikā tā pakā-
pusies par 45,3%, liecina Zemkopības 
ministrijas (ZM) Tirgus un tiešā atbal-
sta departamenta dati.  Šī gada februārī 
salīdzinājumā ar janvāri cūkgaļas vidē-
jā cena Latvijā kritusies par 5,7% – līdz 
189,96 eiro par 100 kilogramiem. 

Rīgas domes ārkārtas 
vēlēšanas plāno 29. augustā
VARAM izskatīšanai valdībā iesniegusi 
grozījumus Rīgas domes atlaišanas liku-
mā, saskaņā ar kuriem galvaspilsētas 
domes ārkārtas vēlēšanas plānots pār-
celt uz 29. augustu. Savukārt Centrālajai 
vēlēšanu komisijai šīs vēlēšanas Rīgas 
pilsētas pašvaldībā būtu jāizsludina 7. 
jūlijā.

500 miljoni eiro Covid-19 
seku likvidēšanai
Ar Ziemeļu Investīciju banku uz des-
mit gadiem parakstīts aizdevuma līgums 
par 500 miljoniem eiro. Ar to paredzēts 
finansēt valdības papildu izdevumus 
Covid-19 krīzes ietekmes mazināšanai, 
kā, piemēram, atbalsta pasākumus dar-
biniekiem, pasākumus saistībā ar kavē-
tu nodokļu samaksu un īres maksas 
samazināšanu. Finansējums paredzēts 
arī iespējamiem ekonomikas stimulēša-
nas pasākumiem.

Pieaudzis bezdarbnieku 
skaits
Aprīlī bezdarbnieku skaits valstī pieau-
dzis par 4 415, tādējādi kopumā pat-
laban bezdarbnieka statuss piešķirts 65 
942 personām, liecina Nodarbinātības 
valsts aģentūras apkopotie dati. NVA 
reģistrētas teju 18 000 brīvas vakances. 
Lai gan aprīlī parādījusies 1 061 jauna 
vakance, kopš 1. aprīļa, kad NVA bija 
reģistrēta 26 971 vakance, vērojams kri-
tums par 9 048 aģentūrā pieejamām 
darbavietām.

Centralizētie eksāmeni būs
9. klašu un 12. klašu skolēniem mācības 
beigsies15. maijā. Centralizētie eksāme-
ni pamatskolu un vidusskolu beidzējiem 
patlaban tiek plānoti laikā no 2. jūnija 
līdz 7. jūlijam, informēja Valsts izglītības 
satura centra vadītājs Guntars Catlaks. 
Šogad 12. klašu absolventi varēs kārtot 
tikai trīs obligātos centralizētos eksā-
menus, bet izvēles eksāmens nebūs 
obligāts.

“Šie cilvēki ir jāiekļauj,” teica prezidents, atzīs-
tot, ka par to jau ir domāts un diskusijas notiek.

Baldzēns uzsver, ka nodokļu nomaksa ir 
ārkārtīgi svarīga, lai valstij pašai būtu līdzek-
ļi. Jāskatās ne tikai uz to, kas šodien glāb-
jams, bet arī - kā pēc krīzes varēs atjaunot 
uzņēmumu darbību.

VID norāda, ka nodokļu samaksas termiņa 
pagarinājumu līdz 5. aprīlim saņēmuši 949 
uzņēmumi par kopējo summu 14 336 650 
eiro apmērā. 26% no tiem pārstāv vairum 
un mazumtirdzniecību, kā arī auto un moto-
ciklu remonta nozari, 19% – izmitināšanas 
un ēdināšanas pakalpojumus, 11% – apstrā-
des rūpniecību.

Pirmajās dienās, kopš uzņēmumi varēja 
pieteikt savus darbiniekus dīkstāves pabals-

Aplokšņu algas – viens no galvenajiem 
iemesliem nepiešķirt dīkstāves pabalstu

tam, līdz šī gada 2. aprīlim vidējais izmak-
sātā pabalsta apmērs vienam cilvēkam bija 
251 eiro. Maksimālo pabalsta apmēru, 700 
eiro, bija saņēmuši 62 darba ņēmēji; 1 692 
darba ņēmējiem izmaksātais pabalsts nepār-
sniedza minimālo algu jeb 430 eiro, bet 25 
cilvēki saņēmuši pabalstu, kas mazāks par 
20 eiro.

37% no darbiniekiem, kuriem lūgts 
pabalsts, pārstāv izmitināšanas un ēdināša-
nas nozari, 12%  – vairum un mazumtirdz-
niecību, 10% – mākslas, izklaides un atpūtas 
uzņēmumus. Starp uzņēmumiem, kas pie-
teikušies uz dīkstāves pabalstu, ir arī grāmat-
nīcas un zobārstniecības prakses.

Atbalsta pasākumus var saņemt tie nodok-
ļu maksātāji, kuri līdz šim bijuši godprātīgi 
un atbildīgi saistību izpildē pret valsti. Tādēļ, 
izvērtējot saņemtos uzņēmumu iesniegu-

mus par dīkstāves pabalsta izmaksu, VID 
stingri jāievēro MK noteikumi Nr. 165, kuros 
noteikta arī virkne kritēriju, kad VID nevar 
piešķirt dīkstāves pabalstus.

Latvijas Brīvo arodbiedrību savienības val-
des priekšsēdētājs norāda, ka vēl bez valsts 
ir arī pašvaldības, kas ar saviem pabal-
stiem var palīdzēt cilvēkiem. Vienlaikus viņš 
uzsver, ka palīdzībai jānonāk pie katras 
ģimenes, darbinieka, iedzīvotāja, kam tas 
nepieciešams.

Vajadzētu domāt vēl par papildu atbal-
stu ģimenēm. “Jāseko, lai nav tā, ka ir kāda 
iedzīvotāju grupa, kas paliek nepamanīta.” 
Baldzēns atzīmē, ka šai gadījumā ir labi, ka ir 
sociālie tīkli, kur tiek aktualizētas samilzušās 
problēmas, jo tad valdība arī tur var sekot 
līdzi, lai neviens netiktu aizmirsts.

Elizabete Mežule, BNN

Ārkārtējā situācija mainījusi ierasto lietu kārtību arī da-
žādu maksājumu veikšanā. Viens no tiem ir nekustamā 
īpašuma nodoklis (NĪN), kur maksājumam par pirmo 
ceturksni termiņš bija 31. marts. Ņemot vērā gan valstī 
noteiktos ierobežojumus, gan to, ka neskaitāmi cilvēki 
uz laiku palikuši bez stabiliem ienākumiem, daudzas 
pašvaldības saviem  iedzīvotājiem nākušas pretim 
un radušas iespēju atlikt NĪN maksājumu par pirmo 
ceturksni. Par pārceltajiem maksājumiem nokavējuma 
nauda netiek aprēķināta. 

Mēs šobrīd dzīvojam dīvainā laikā, kad gandrīz neiespējami ir 
noņemt no varas svirām necienīgus cilvēkus. Neesam varējuši atbrī-
voties no padomju laikā iedibinātās kārtības. Vēl šobrīd amatus un 
labi apmaksātus darbus saņemot caur koruptīvu pazīšanos, saviem 
partijas biedriem un citādi pietuvinātiem ļaudīm, tiem nonākot paš-
valdības iestāžu, domes pārvaldīto kapitālsabiedrību vadībā. 

Tālāk jau seko gadiem iestrādāta shēma gan ar naudas izlietoju-
mu, gan dažādas attieksmes paušanu pret cilvēkiem, kur tai jābūt 
vienādai, un likumu neievērošanu pilnīgas nesodāmības apziņā. Un 
kā gan lai tāda izveidotos, ja gadu desmitiem Ventspilī daļa vadošo 
darboņu to ir pārbaudījuši uz savas ādas. Ir ilgstoši veidota augsne 
jebkuras politiskas iegribas atbalstam. Jo par visu ir samaksāts, atliek 
strādāt pēc partijas un tās vadoņa uzstādījuma.

Uz šī rūpīgi veidotā plāna parādās Lembergs kā atriebības upuris 
gandrīz visās valstij svarīgās pozīcijās, ne tikai reģionālās reformas 
sakarā. Kas tik netiek darīts! Valdību, izrādās, esot izveidojis Meroni 
ar savām uzticības personām – Kariņu un Levitu! Šaubīgi esot arī tas, 
ka ne viens, ne otrs nav īstens Latvijas pilsonis. Tad vēl Bordāns un 
Kaimiņš, kuru galvenās rūpes esot atbīvoties no Aivara Lemberga. 
Bet šīs valdības opozīcija ir modra un šādu cūcību nepieļaus. Ar 
to savās preses konferencēs un intervijās mūs nomierina Aivars 
Lembergs. Tika organizēti piketi uz ceļiem un Rīgā, bezgalīgas runas, 

intervijas un raksti par to, cik ļoti mums dara pāri, cik ļoti mūs nesa-
prot. Atcerēsimies, ka jebkura no šīm aktivitātēm maksā naudu, un 
kopā ņemta, tā nav nekāda mazā summa. Acīmredzot, ar finansēm 
sankcionētajai personai viss kārtībā. Bet paskatīsimies uz šo atrie-
bības pilno situāciju no citas puses. Pieņemot, ka tiešām ir notikusi 
milzīga sazvērestība pret Lembergu, bet sazvērestības realizēšanas 
rezultātā cietēji būs Ventspils, novads un, visticamāk, visa valsts. 
Vai šādā gadījumā Lembergam kā vislielākajam Ventspils patriotam 
nevajadzētu pilnībā noiet no politiskās skatuves, lai ieguvēji būtu 
tūkstošiem ventspilnieku un novada iedzīvotāju? Tieši tik vienkārši.

Pat ZZS deputāte Dana Reizniece – Ozola aicināja Aivaru Lembergu 
kopējās lietas labad atstāt politiku pilnībā, lai arī tas bija ASV pie-
mēroto sankciju sakarā un notika jau 2019. gada decembrī. Neviens 
mūsu valstī neapšauba D. Reiznieces – Ozolas augsto intelektu, zinā-
šanas un spēju konstruktīvi domāt un rīkoties. Laikam ir tikai viens 
cilvēks, kurš visu zina labāk, saprot pareizāk un dziļāk. Un tas ir Aivars 
Lembergs. Jo vai gan citādi viņš vēl atrastos turpat, kur vienmēr, turpi-
nātu, nu jau savu ierobežoto iespēju robežās, vadīt un ietekmēt pro-
cesus Ventspilī un kaut kādā mērā valstī? Tātad atslēgas vārds daudzu 
problēmu atrisināšanai un, pirmkārt – reģionālās reformas veiksmī-
gam finišam - mums ir atrasts. Atliek būt drosmīgiem,  nosaukt lietas 
īstajos vārdos un beigt baidīties pašiem no savas ēnas. 

Pašvaldībām dažāda pieeja NĪN pārcelšanā  
uz vēlāku laiku

LASĪTĀJA VIEDOKLIS

Esi patriots? Noej no skatuves!

I 
espēju pašvaldībām pārcelt NĪN mak-
sājuma termiņu uz vēlāku laiku 2020. 
gada ietvaros paredz likums “Par valsts 
apdraudējuma un tā seku novēršanas 
un pārvarēšanas pasākumiem sakarā ar 

Covid-19 izplatību”, un to jau izmantojušas 
daudzas vietvaras visā Latvijā.

Ventspils novadā NĪN pirmā ceturkšņa 
maksājums veicams ne vēlāk kā 15. jūni-
jā, 2. ceturkšņa maksājums ne vēlāk kā 15. 
augustā, 3. ceturkšņa maksājums ne vēlāk 
kā 15. oktobrī, bet 4. ceturkšņa – ne vēlāk kā 
15. decembrī. 

Savukārt Ventspils pilsētā tiem NĪN mak-
sātājiem, kurus skārusi krīze saistībā ar 
Covid-19 izplatību, iespējams iesniegt moti-
vētu iesniegumu Ventspils pilsētas domes 
Finanšu nodaļai, Jūras ielā 36, par kavēto 
maksājumu samaksas termiņa pārcelšanu 
vai atlikšanu uz normatīvajos aktos noteiktu 
laiku. Iesniegumu var iesniegt papīra formā-

tā, parakstī-
tu ar oriģinā-
lu parakstu, 
iemetot to 
pie Domes 
ieejas izvie-
totajā pasta kastītē, vai elektronisku doku-
mentu, kas parakstīts ar drošu elektronisko 
parakstu, nosūtot uz e-pastu nin@vents-
pils.lv.             

Jāatzīmē, ka katra pašvaldība NĪN mak-
sājuma termiņu likumā noteiktajās robe-
žās var pārcelt pēc saviem ieskatiem, tādēļ 
dažādās pašvaldībās šis termiņš atšķiras. 
Piemēram, Valmiera NĪN maksājuma ter-
miņu par I. ceturksni pagarinājusi līdz 15. 
novembrim, Rīgas domes pagaidu admi-
nistrācija šo termiņu pārcēlusi uz 15. maiju, 
Liepājas dome – uz 30. aprīli, Vecumnieku 
novada domnieki kā NĪN samaksas termi-
ņus noteica 31. maiju, 31. jūliju, 30. septem-

bri un 30. novembri, Daugavpilī maksājums 
par pirmo ceturksni veicams ne vēlāk kā 1. 
jūnijā, bet turpmākie NĪN nomaksas termi-
ņi ir 1. augusts, 1. oktobris un 1. decembris, 
bet Tukuma novada dome lēmusi pagarināt 
2020. gada taksācijas gada pirmā un otrā 
ceturkšņa NĪN samaksas termiņu līdz 17. 
augustam. 

Jāatzīmē, ka praktiski visās minēta-
jās pašvaldībās regulējums attiecināts uz 
visām nodokļa maksātāju kategorijām, 
proti, gan uz juridiskajām personām, gan 
uz fiziskajām personām, kurām ir pienā-
kums maksāt NĪN attiecīgās municipalitā-
tes teritorijā. 
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Iekšlietu ministrs Sandis Ģirģens jau kopš pagājušā gada nogales aktīvi darbojās, lai 
tiktu izvirzīts Latvijas Futbola federācijas prezidenta amatam. Tomēr LFF Vēlēšanu 
komiteja viņa pieteikumu atzinusi par nederīgu. 

COVID-19 pandēmija pasauli izmainījusi līdz nepazīšanai. Ielas ir neierasti tukšas 
ne vien Itālijā vai Spānijā, bet arī Latvijā. Neskaitāmi cilvēki no mājām iziet vien 
nepieciešamības spiesti. Arī ziņu virsraksti dzen bezcerībā – saslimušo skaits ar katru 
dienu aug, daudzi veikali, kafejnīcas, viesnīcas un citi publiskajā sfērā strādājošie 
uzņēmumi savas durvis slēdz, un nav skaidrības, kas notiks tālāk. Krīzes apstākļos ir 
būtiski prast pārvarēt bailes, stresu un saskatīt arī pozitīvos aspektus. Kā to izdarīt, 
stāsta “Rimi Labākai dzīvei” eksperte, psiholoģe Iveta Aunīte.

Ģirģena iecere kļūt par LFF prezidentu izgāzusies

L 
ai arī sākotnēji 24. aprīlī plānotais 
LFF kongress, kurā paredzētas LFF 
valdes un juridisko institūciju locekļu 
vēlēšanas, saistībā ar valstī noteikto 
ārkārtējo stāvokli ar LFF valdes lēmu-

mu pārcelts uz pašlaik nenoteiktu laiku, 
kaislības ap amatiem LFF spicē joprojām sit 
augstu vilni. 

Cik zināms, LFF Vēlēšanu komiteja šobrīd 
par atbilstošiem atzinusi prezidenta amata 
pretendenta Vadima Ļašenko pieteikumu, 
akceptējusi arī viceprezidenta amatam izvir-
zītās Olafa Pulka un Sergeja Kovaļova kandi-
datūras, kā arī Anda Rozīša, Emīla Latkovska, 
Viktorijas Mihaļčukas un Naura Mackeviča 
kandidatūras valdes locekļu amatiem.

Savukārt no sacensībām uz kāroto krēslu 
nācies izstāties iekšlietu ministram Sandim 
Ģirģenam, jo LFF Vēlēšanu komiteja viņa 
pieteikumu uz federācijas vadītāja posteni 
atzinusi par neatbilstošu. Saskaņā ar LFF sta-
tūtiem kandidātam, piesakot kandidatūru uz 
kādu no valdes amatiem, jāiesniedz doku-
menti, kuri apliecina, ka vismaz 10% biedru 
jeb vismaz 14 biedri ir atbalstījuši kandidāta 
virzīšanu uz attiecīgo valdes amatu. Ģirģena 
gadījumā par derīgiem atzīti 13 atbalsta pie-
teikumi, un līdz ar to viņam nav nepiecieša-
mais atbalsts izvirzīšanai uz minēto amatu. 
Šāda neatbilstība var rasties, ja, piemē-
ram, atbalstu sniedz persona, kura nav LFF 
biedrs, ja biedru vārdā parakstījušās perso-

nas, kurām nav tādu tiesību, vai arī ja bied-
ri izteikuši atbalstu vairākiem viena amata 
kandidātiem. Turklāt 10% biedru atbalsta 
neesamība netiek skaitīta par novēršamu 
trūkumu, kuru var labot, iesniedzot vēl kāda 
biedra atbalstu, jo LFF Vēlēšanu komite-
jas ieskatā tādējādi veidotos nevienlīdzīga 
attieksme pret tiem kandidātiem, kuriem 
bija savlaicīgs nepieciešamo 10% biedru 
atbalsta apliecinājums.

Kā norāda LFF ģenerālsekretārs Edgars 
Pukinskis: “Statūti nosaka striktu procesu, 
un pret to Vēlēšanu komiteja attiecas pro-
fesionāli – tikpat strikti ievēro statūtus un 
visu izvērtē maksimāli atbildīgi. Ja prasībām 
atbilst, tātad atbilst. Bez interpretācijām.”  

Par neatbilstošiem atzīti arī iekšlie-
tu ministra padomnieka juridiskajos jautā-
jumos Maksima Miņejeva un Daugavpils 
Olimpiskā centra valdes locekļa un LFF 
Klubu sacensību komitejas locekļa Vladimira 
Šteinberga pieteikumi viceprezidenta ama-
tam, un arī Anastasijas Kučinskas (pašreizējā 
LFF valdes locekle), Guntara Indriksona (LFF 
Infrastruktūras un reģionālās attīstības komi-
teja), Jāņa Apses (futbola kluba “Dinamo 
Rīga” vadītājs) un Jāņa Engela (pašreizējais 
LFF valdes loceklis un “Super Nova” prezi-
dents) pieteikumi valdes locekļa amatam.

LFF Vēlēšanu komitejas atteikumi dalī-
bai vēlēšanās bija pārsūdzami LFF statūtos 
noteiktajā kārtībā, un  zināms, ka visi norai-

dītie, izņemot Miņejevu, iesnieguši apelāci-
jas. Cerību iesēsties LFF prezidenta krēslā nav 
atmetis arī Ģirģens.

Pirmās ziņas, ka Sandis Ģirģens vēlas kan-
didēt uz LFF prezidenta amatu, parādījās jau 
pērnā gada novembrī. Tiesa, uz to, ka iekš-
lietu ministra krēslu un LFF prezidenta pos-
teni diezin vai būs iespējams apvienot, jau 
tolaik norādīja ministru prezidents Krišjānis 
Kariņš: “Es to nevērtēju pozitīvi, tāpēc viņam 
vajadzētu izvēlēties – strādāt valdībā vai 
strādāt sporta federācijā, kas ir divas dažā-
das lietas. No vienas puses Ģirģens atbild 
par iekšlietu nozari, no otras puses tas [fede-
rācijas vadītāja amats] ir lobija darbs, lai 

pārliecinātu  valdību ieguldīt vairāk naudas 
vienā nozarē. Man nešķiet, ka tas ir savie-
nojams.” Kā zināms, Ģirģens premjera teikto 
vērā neņēma. Zināmā mērā to varētu skaid-
rot ar deputāta Artusa Kaimiņa teikto, kurš 
LFF aizkulišu cīņas par federācijas prezidenta 
amatu skaidroja ar LFF lielajiem iepirkumiem 
būvniecības jomā. Tāpat jāatgādina, ka šajā 
nevalstiskajā organizācijā apgrozās ļoti ievē-
rojami līdzekļi – piemēram, LFF 2020. gada 
budžeta projektā ieņēmumu un izdevumu 
pozīcijas veido 7,3 miljonus eiro.

Lai nu kā, bet spraigā cīņā ap LFF augstā-
kās vadības vēlēšanām turpinās, un finālspē-
le vēl ir priekšā. 

Kā palīdzēt sev pārvarēt bailes epidēmijas laikā? 
Psihologa skats

“Panika vēl nevienā situāci-
jā nevienam nav palīdzēju-
si. Psihei ir savs likums – tas, 
kam pievēršam uzmanību, 
vairojas, citiem vārdiem, ”ko 

sēsi, to pļausi”. Cilvēks ne vienmēr spēj mai-
nīt situāciju, kurā nonācis, taču spēj mainīt 
trīs lietas: savu domāšanu, iztēli un uzve-
dību. Tāpēc pozitīvā domāšana šobrīd ir ne 
tikai kaut kas abstrakts, bet ļoti konkrēts 
līdzeklis stresa un bažu mazināšanai, saka 
Iveta Aunīte un piedāvā piecus praktiskus 
padomus, kā mazināt paniku un izvairīties 
no negatīvām emocijām un stresa, kas, 
starp citu, vājina imunitāti.

DOMĀJIET KRITISKI UN ANALĪTISKI
Kad no visām pusēm burtiski gāžas virsū 

satraucoša un nereti pretrunīga informā-

cija, ir viegli apjukt un ļauties panikai. 
“Novērtēsim katru ziņu kritiski un analītiski, 
kontrolēsim un vadīsim savu iztēli un sagla-
bāsim mieru. Dzīve joprojām turpinās, un 
mums līdzās ir cilvēki, kuriem esam vajadzī-
gi. Tāpēc daudz lietderīgāk būtu novirzīt savu 
uzmanības vektoru no ārkārtas situācijas un 
vīrusa uz citām dzīves jomām un līdzcilvē-
kiem,” iesaka psiholoģe. Viņa arī uzsver, cik 
svarīgi ir dalīties stāstos par izveseļošanos, 
lai vairotu pārliecību, ka šīs ir pārvaramas 
grūtības.

ATCERIETIES, KA SPĒJAT 
TIKT GALĀ AR GRŪTĪBĀM!

Cilvēku bailes dzimst no iepriekšējās pie-
redzes – ja kādreiz esam apdedzinājušies, 
vienmēr mazliet baidīsimies no uguns. Taču, 
lai neļautos panikai, Iveta Aunīte iesaka kon-

centrēties nevis uz nepatīkamu, bet pozitīvu 
pieredzi. “Ja mūsu pagātnes pieredzē ir krī-
zes situācijas, kuras esam veiksmīgi izturēju-
ši un atrisinājuši, nav šaubu, ka tiksim galā 
arī šoreiz!” iedrošina eksperte.

NOVĒRTĒJIET MAZUS UZLABOJUMUS
Sabiedrību pāršalcot ziņām par ārkārtē-

ja stāvokļa ieviešanu valstī, daži no mums 
uz brīdi saskārās ar pustukšiem vai pilnībā 
iztukšotiem atsevišķu produktu plauktiem 
veikalos. Iveta Aunīte norāda – lai gan cen-
tieni nodrošināties ar visu nepieciešamo 
ir cilvēciski saprotami, tā tomēr ir panikas 
barošana. “Paskatieties vēsu prātu – viss ir 
atkal kārtībā, krājumi plauktos tiek atjauno-
ti, un visiem visa pietiks!” atgādina eksperte. 
Viņa aicina novērtēt katru mazu uzlabojumu 
vai minikrīzes risinājumu, kas vairo pārliecī-
bu, ka arī neparastos apstākļos dzīve turpina 
savu ritējumu.

IZBAUDIET PĒKŠŅI 
PAVĒRUŠĀS IESPĒJAS

“Būsim godīgi, vēl nesenā pagātnē daudzi 
no mums sapņoja par iespēju “strādāt no 
mājām”. Tad nu arī izbaudīsim to un veik-

sim savus darba pienākumus, neizkāpjot 
no ērtajām mājas čībām, dzerot rīta kafiju 
no “savas” krūzītes un netērējot laiku ceļā!” 
saka Iveta Aunīte. Protams, māju atmosfē-
ra var arī traucēt koncentrēties, tāpēc, lai 
darbs no mājām veiktos raiti un produktī-
vi, psiholoģe ierosina ieviest dienas režīmu: 
celties noteiktā laikā, sākt un beigt darbu 
vienā un tajā pašā laikā, maksimāli norobe-
žoties no traucējošiem faktoriem, piemēram, 
televizora, sastādīt darāmo darbu saraks-
tu un pa vienam tos no saraksta izsvītrot. 
Protams, nevajadzētu aizmirst par pusdienu 
pauzi, izstaipīšanos, izkustēšanos un telpas 
vēdināšanu! 

PAVADIET LAIKU SATURĪGI
Šis ir laiks, kad svarīgi koncentrēties uz 

garīgo spēku, savstarpējo atbalstu, iecietību 
un pacietību. “Būsim paraugs saviem bēr-
niem! Viņi kopē mūsu uzvedību un atdarina 
mūsu reakcijas. Tāpēc būsim vairāk ar viņiem 
kopā un darīsim kopā to, ko jau sen esam 
gribējuši! Mēs visi šobrīd esam ieguvuši to, 
pēc kā informācijas pārbagātības un steigas 
laikmetā visvairāk esam ilgojušies – laiku. 
Pavadīsim to jēgpilni un lietderīgi!” 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo 

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92, Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: +371 636 02501

Fakss: +371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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 turpinājums no 1. lpp.

SIA “KOKA ĒKA” bijusi ļoti produktīva un patīkama, un no 
sirds pateicas par paveikto.

ĒKAS AR “DVĒSELĪTI UN SEJU”
Uģis Gailis stāsta, ka praktiski visas senās koka ēkas ir ar 

savām slimībām, kuras jāārstē. “Pats tornis ir maza, smuka 
laterna, bet visas nesošās koka konstrukcijas stiprinās  torņa 
mūra iekšpusē.   Visas  torņa ,,laternas” esošās koka kons-
trukcijas tika protezētas (nomainīti atsevišķi koka konstruk-
ciju elementu posmi), nomainītas un atjaunotas un tagad 
tās izskatās tieši tādas, kā bijušas iepriekš.” Būvdarbus vadī-
ja Kestutis Šimanauskis, bet darbus veica meistari Agris 
Stepanovičš, Māris Stepanovičš, Edgars Beņislavskis un Raivis 
Goldbergs.  

Tiesa, Ventspils evaņģēliski luteriskās baznīcas torņa 
,,laterna” nav vienīgais uzņēmuma Ventspilī veiktais darbs. 
Uģis Gailis stāsta, ka pērn “KOKA ĒKA” veikusi konservāci-
jas darbus arī vēsturiskai koka ēkai Tirgus ielā 5. Tas bijis 
ļoti interesants objekts – vēl 18. gadsimtā celts nams, kurā 
vienlaicīgi apvienotas dzīvojamās ēkas un noliktavas funk-
cijas. Namā ir saglabājušies 18. gadsimta siju un dēļu glez-
nojumi, taču diemžēl arī šo valsts nozīmes arhitektūras pie-
minekli laiks nav saudzējis. “Ēka bija cietusi no uguns nelai-
mes, lietus bija atstājis savu ietekmi, tādēļ ēka  bija daļēji 
sabrukusi. Lai ēku paglābtu no iznīcības, tā bija jāiekonser-
vē. Izstrādājām konservācijas projektu, veicām būvdarbus un 
tagad, iekonservēta un nofiksēta, tā gaida savu laiku, kad 
tiks nolemts ēku atrestaurēt. Taču tā ir ļoti, ļoti liela nauda, 
un arī pati ēka nav nekāda maziņā,” stāsta Uģis. Savukārt 
runājot par pilsētas apbūvi kopumā, viņš teic, ka Ventspilī ir 
saglabājusies vecā koka apbūve, kura būtu jātaupa un jāres-
taurē, arī neskatoties uz to, ka tai nav kultūras pieminekļa 
statusa. “Katra šāda ēka tomēr ir ar savu dvēselīti un seju,” 
tā Uģis Gailis.

INTERESANTĀK KĀ CELT JAUNU
Uz jautājumu, kādas ir sajūtas, ķeroties klāt pie kārtē-

jās ēkas restaurācijas, Uģis teic: “Gribas to darbu pabeigt, 
sakārtot, sakopt un atrestaurēt tā, lai ēka izskatās tāda, kā 
reiz bijusi. Manā darbā pats interesantākais ir tas, ka pēc tā 
pabeigšanas es redzu taustāmu rezultātu. Kad viss ir atres-
taurēts, man pašam ir prieks”. Uģis teic, ka pirms darbu sāk-
šanas viņš cenšas izzināt arī attiecīgās ēkas vēsturi. “Katrai 
no tām ir savs stāsts, un tāpēc jau pret to ēku arī ir tāds 
respekts. Restaurēt man ir interesantāk, nekā celt kaut ko 
jaunu.”

Kā vienu no interesantākajiem un arī grūtākajiem objek-
tiem viņš min Ādolfa Alunāna memoriālo muzeju Jelgavā. 
“Tehniskā izpēte pirms darbu sākuma nebija veikta padziļi-
nātā līmenī, un, lai arī ēka vizuāli izskatījās kārtībā, patiesī-
bā tā jau bija avārijas stāvoklī. Rezultātā ēkai nācās nomai-
nīt visas konstrukcijas, kas sākās no zemes pusotra metra 
augstumā, saglabājot visu, kas ir zem un virs šīs joslas. 
Nomainījām visu vidusjoslu līdz pus pirmā stāva logiem – 

Dot koka ēkām jaunu dzīvi...

visas ārsienas, iekšsienas. Tas bija grūts, bet ļoti interesants 
darbs, kas deva lielu gandarījumu.”

Uģis stāsta, ka ar koka ēku atjaunošanu un restaurāci-
ju viņš nodarbojas jau divdesmit gadus. Šajā laikā iznācis 
atjaunot gan muižas, gan citas vēsturiskās ēkas, visas esot 
pat neiespējami uzskaitīt. Atmiņā palikusi Plāņu muiža, kura 
uz mūsu zemes kartes parādījusies vēl 1459. gadā, kā fon 
Strombergu dzimtas lēnis. Tomēr Latvijas militārajā vēstu-
rē tā iegājusi kā vieta, kurā 1945. gadā 43. gvardes latviešu 
strēlnieku divīzijas komandieris Alfrēds Kalniņš diktēja kapi-
tulācijas noteikumus 24. vācu kājnieku divīzijas ģenerālim 
fon Šulcam, un tas iezīmēja “Kurzemes cietokšņa” beigas. 
“Diemžēl šodien Plāņu muiža “pareizās” saimniekošanas dēļ 
ir daļēji nojaukta, bet muižas parks nav kopts,” saka Uģis. 

Starp paveiktajiem darbiem viņš min arī Ģederta Eliasa 
Jelgavas Vēstures un mākslas muzeja jumta seguma un 
konstrukciju restaurāciju, kā arī Jūrmalas slaveno koka 
ēku restaurācijas darbus. “Mani interesē vēsturiskās ēkas, 
modernā būvniecība – reģipša skrūvēšana un krāsošana – tas 
galīgi nav mans,” atzīst  Uģis Gailis.

BAZNĪCAS TORŅA LATERNA – 
JUBILEJAS AKORDAM

“Ģimenē esmu pirmais, kas nodarbojas ar koka ēku res-
taurāciju. Tēvs vairāk ir saistīts ar mežistrādi, bet māte ir 
medicīnas darbinieks,” stāsta Uģis. Pats viņš ir apguvis būv-
niecību, un darbu šai arodā sācis vēl slavenajos kooperatīvu 
laikos. “Atcerieties, bija tāda firma “Forums”, kura nodar-
bojās arī ar būvniecību, ar to tad arī viss sākās – muiža, 
dzirnavas, atjaunotas vēsturiskās vietas. Vēlāk strādāju lie-
los uzņēmumos par projektu vadītāju, bet tad, 2015. gadā, 
pienāca brīdis, kad sapratu – jātaisa pašam savs uzņē-
mums.” Uz Ventspilnieks.lv teikto, ka tad jau Ventspils Svētā 
Nikolaja luteriskās baznīcas 
torņa laternas atjaunošana 
sanāk kā skaists uzņēmuma 
piecu gadu jubilejas akords, 
Uģis atbild, ka tā jau ir, jo arī 
“KOKA ĒKA” dibināta pava-
sarī – maija mēnesī.

LAIKS VISU SAĀRSTĒS
Tiesa, arī viņa uzņēmu-

ma darbā Covid-19 krīze 
ieviesusi korekcijas, taču 
tās, par laimi, ir nelielas. 
“Restaurācijā jau 50 cilvēki 
vienkopus nestrādā, paras-
ti strādā divi trīs darbinie-
ki. Ja agrāk viņi uz darbu 
Rīgā brauca ar sabiedris-
ko transportu, tad tagad 
drīkst izmantot arī uzņēmu-
ma automašīnu, lai nenāk-
tos sēdēt vilcienā vai auto-
busā. Problēmu ar veselību 
nevienam nav, taču ja tādas 

kādam rastos, tad, protams, tiktu pieņemts arī attiecīgs 
lēmums par pašizolāciju.”

Jautājam, kā viņš, neliela uzņēmuma īpašnieks, raugās 
uz tālāko dzīvi pēc krīzes. Jo publiskajā telpā izskanējušos 
dažāda ranga ekspertu spriedumos iepriecinoša ir maz – tiek 
runāts par strauju ekonomikas lejupslīdi, mazo un vidējo 
uzņēmumu bankrotu, bezdarba līmeņa strauju paaugstinā-
šanos un citām nepatīkamām lietām. Vai tiešām viss ir tik 
slikti? 

“Es melotu, ja teiktu, ka pēc diviem trim mēnešiem atkal 
viss sāksies un notiks. Vieglāk nebūs. Sākumā ekonomikai ir 
jāatkopjas no šī trieciena, un tad jau viss aizies. Laiks visu 
saārstēs,” saka Uģis.

Stāstot par pandēmijas dēļ noteikto ierobežojumu ietekmi 
uz savu ģimeni, viņš  teic; “Pie sievas vecākiem nebraucam 
un ievērojam visu, ko mūsu valdība pielemj. Sargājam sevi 
un pārējos. Tiesa, tā kā ģimene mīt pati savā mājā, tad arī 
šajā laikā ir pietiekami daudz iespēju atrasties svaigā gaisā, 
jo savā sētā darāmā pietiek vienmēr. Tā kā visi – gan Uģis 
pats, gan viņa kundze un trīs bērni – ir aktīva dzīvesveida 
piekritēji, tad visi kopā ātrā solī dodas garos pārgājienos pa 
mežu: Uģis ar kundzi kājām, jaunā paaudze – ar divriteņiem. 
Protams, ievērojot sociālo distancēšanos. Uģis stāsta, viņiem 
patīk aktīvi nodarboties ar sportu, peldēt, skriet un citas 
fiziskas aktivitātes. Pats viņš kādreiz aizrāvies ar cīņas spor-
ta veidiem, bet tagad hobiju sarakstā nozīmīgu vietu ieņem 
makšķerēšana. 

ATGRIEŠANĀS PIE DZIMTAS SAKNĒM
Sarunas noslēgumā taujāju, kā Uģim patīk Ventspils 

puse? Un tad izrādās, ka viņa dzimtas saknes meklējamas 
Kurzemē. “Vecvectēvs bija Krievijas Impērijas armijas virs-
nieks, un par piedalīšanos Krievu-japāņu karā 1904.-1905. 

gadā viņam Kurzemē piešķīra zemi. Mūsu 
dzimtas īpašums atradās Ventspils, Talsu 
un Kuldīgas rajonu krustpunktā, tā bija 
lielsaimniecība, kurā kopā ar māju bija 17 
ēkas – kūtis, klētis un citas saimniecības 
celtnes. Vectēvs bija mācītājs Rendas lute-
rāņu baznīcas draudzē. Pēc Otrā pasaules 
kara 1945. gadā vecotēvu aizveda nezinā-
mā virzienā, un viņš skaitās kā bezvēsts 
pazudušais. Uz Sibīriju 1949. gadā  depor-
tēja ģimeni – vecvectēvu, vecomāti ar 
četriem mazgadīgiem dēliem. Vecvectēvs 
mājās vairs neatgriezās. Dzimteni pagā-
jušā gadsimta sešdesmitajos gados atkal 
ieraudzīja vecāmamma un viņas četri dēli. 
Dzimtas īpašumā atgriezties neiznāca, tur 
sen jau mita citi ļaudis.  Tēvs vēlāk dzīvo-
ja Rendā, viens brālis Tukumā, cits Kuldīgā, 
cits Rīgā...”  

Uģis Gailis sevi tagad sauc par jelgavnie-
ku, taču darbs pie Ventspils Svētā Nikolaja 
luteriskās baznīcas torņa laternas atjauno-
šanas viņu atkal atveda uz Kurzemi – vietu, 
kur rodamas viņa dzimtas saknes. 

Nomainītie koka konstrukciju elementu posmi izskatās tieši 
tāpat kā seno meistaru darbs.

Ventspils Svētā Nikolaja luteriskās baznīcas torņa laternas atjaunošanas darbi.

Baznīcas atjaunotā krusta pacelšana  
atjaunotajā tornī.
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ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju l īnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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Ventspils rakstnieku acīm V

Šajā rakstā noslēdzam rakstnieka Herberta Dorbes atmiņu ainu virkni par 1905. – 1915. 
gada Ventspili, kas rodama viņa grāmatā “Bērnība, es sveicu tevi”. Šoreiz ne vairs 
bērnības, bet vēlāku gadu vērojumi.

MARTINS GOFFA 
“BĒRNS MIGLĀ”

Septiņus gadus veca 
zēna nolaupīšana pie 
kādas sākumskolas 
sākotnēji šķiet cietsir-
dīgs, taču visādi citā-
di parasts noziegums. 
Tomēr izmeklēšanas 
gaitā pakāpeniski atklā-
jas zināmas īpatnības — nolaupītājs nekomu-
nicē un neizvirza nekādas prasības. Viņš pat 
izdara ko citos apstākļos neiedomājumu — 
jau pašā sākumā atklāj savu seju, ar ko, šķiet, 
vēlas darīt zināmu, ka izsmej savus izsekotā-
jus. Tie viņu uzreiz identificē, un izmeklēšanā 
pret savu gribu tiek iesaistīts arī Miko Sirovijs 

Kāpēc skolotājs 
iegādājās loga aizkarus?

Ventspils skolnieki formas cepurēs promenē pa Pils ielu. 20. gs. sākums.

Tā 
sauktā Pilsētas skola atra-
dās Jūras un Dzirnavu ielu 
stūrī, un tai bija divas ieejas 
– katrā ielā sava. Iekšējās 
durvis bijušas stiklotas – 

kaut kas līdzīgs vitrāžai. Diemžēl trūkst 
klašu apraksta, toties ir paspilgta skolotāju 
portretu galerija, no kuras izvēlējāmies tos, 
ko papildina konkrētu vietu apraksti. 

Krievu valodas un literatūras skolotājs 
Krušiņins, mācījis arī grāmatvedību un pratis 
galvā veikt visas aritmētiskās darbības ar vai-
rākzīmju skaitļiem, dzīvoja Jūras un Nikolaja 
ielas stūra mājas otrajā stāvā. Nikolaja ielas 
pretējā pusē augšstāva istabu īrēja divi pilsē-
tas skolas izlaiduma klases zēni. No viņu loga 
varēja ielūkoties skolotāja dzīvoklī. Tur bieži 
rīkotas viesības, un skats uz dzīvoklī notieko-
šo nepavisam nav bijis piemērots pusaudžu 
acīm. Reiz puikas ņēmuši talkā spoguli ērtākai 
vērošanai, bet tā atspīdumu pamanījuši dzīro-
tāji. Pēc zināmas vārdu pārmaiņas skolotāja 
dzīvokļa logos uzradušies biezi, necaurredza-
mi aizkari… Abi Nikolaja ielas stūra dzelteno 
ķieģeļu nami (Jūras ielas labajā pusē, virzie-
nā no centra) joprojām atrodas savās vietās; 
kurā dzīvojis pikanto ballīšu cienītājs skolo-
tājs Krušiņins, kurā – skolnieki, diemžēl nav 
zināms.

Un vēl viens skolotājs ar visu dzīvesvie-
tu. “Vietā, kur Pils iela izbeidzas, sazaroda-
mās Vasarnīcu ielā, kas aizvijas pa kreisi, un 
divās mazākās ieliņās, kas aizvirzās uz pilsētas 
daļu, ko sauc par Ostgalu, atrodas neliels lau-
kums (ar “divām mazākām ieliņām” domā-
tas Avotu iela un Krišjāņa Valdemāra iela. 
Aut.). Laukuma vidū redzama būve, kas atgā-
dina sargbūdu, tajā ierīkots sūknis, ko sauc 
par Avotu aku. Senāk še arvien varēja redzēt 
ūdensvedējus ar lielām vātīm; tajās no akas 
iesūknēja ūdeni, ko izvadāja pa pilsētu. Aka 
deva skaidru un tīru ūdeni no kāda pazemes 
avota. Klusajā ieliņā (Avotu ielā. Aut.) stāvē-
ja neliels namiņš. Mūra sienā, kas bija vērsta 
pret ostu, liels četrstūrains logs ar sīkām rūtīm; 
nezinātājam rastos jautājums: kas tā par būvi? 
Tur atradās gleznotāja un mūsu zīmēšanas 
skolotāja Jāņa Grīnberga darbnīca; te viņš 
strādāja pie molberta, te nodarbojās ar jauna-
jiem, kas nāca pie viņa mācīties.” Šeit Dorbe 
stāsta par ilggadīgo mākslas pedagogu Jāni 
Grīnbergu, mācītāja Teodora Grīnberga jaunā-

ko brāli, kura lieliskās, radoši atraisītās stundas 
palika atmiņā vairākām Ventspils skolu jaunie-
šu paaudzēm.

Dorbe pilsētas skolā mācījās līdz 1912. 
gadam, t.i. līdz 18 gadu vecumam –laikam, 
kad pusaudzis pārtop jauneklī, un šīs pārmai-
ņas atspoguļojas arī pilsētas ainu aprakstos. 
“Ventspilnieku iecienītas promenādes tajos 
gados bija Pils iela un ostas dienvidu viļņlau-
zējs, ko sauca par molu. Sevišķi vasaras vaka-
ros uz mola varēja redzēt daudz ļaužu, un, ja 
vēl nebija sākušās vasaras brīvdienas, starp 
pastaigas cienītājiem bija sastopami daudzi 
skolu jaunieši. Toreiz pa mola vidu bija ierīko-
ta dēļu ietve līdz pat mola galam, kur atradās 
neliela bāka”. 

Kā redzams, ventspilnieku tradīcija attiecī-
bā uz iemīļotas pastaigas vietas izvēli paliku-
si nemainīga kopš Brigaderes laikiem (domā-
jams, vēl pirms tam), saglabājusies arī starp-
karu periodā un tāda droši vien paliktu arī 
padomju okupācijas laikā, ja vien dienvidu 
mols ar krietnu gabalu pludmales nebūtu pār-
vērsts “aizliegtajā zonā”, starp citu, ar neil-
gu pārtraukumu pagājušā gadsimta 60. gadu 
vidū, kad gribētāji, kaut ar dzīvības briesmām 
balansējot pa milzīgo betona bloku un tetra-
podu krāvumu, varēja aizkļūt līdz bākai. Pēc 
ilgu gadu aizlieguma dienvidu mols pastai-
gām atkal atvērās 90. gadu sākumā, un tā 
līdz šim baltam brīdim senā tradīcija jopro-
jām dzīvo.

Atgriežoties pie Dorbes pusaudža gadu 
pastaigām pa dienvidu molu, atklājas vēl 
kāds tālaika jauniešu niķis. Proti, dēļu ietves 
malās uzstādīto solu atzveltnēs un sēdekļos 
iegriezts milzums uzrakstu, iniciāļu un “lauz-
tu siržu”, arī dažādas figūras, kuru īsto nozīmi 
zināja tikai paši griezēji. Cita starpā, kādā solā 
bijis iegriezts vīriņš ar visiem policista atribū-
tiem un blakām ieskrāpēts uzvārds “Brauns”, 
acīmredzot, domāts bijušais apriņķa policijas 
priekšnieks, nežēlīgs 1905. gada revolūcijas 
apspiedējs, kuru kādurīt Jāņa ielā nošāva seš-
padsmitgadīgs skolnieks Jānis Dzeguze. Dorbe 
rakstīja, ka vēlāk šis sols no mola aizvākts.

“Ziemā molu kā pastaigas vietu atvietoja 
Pils iela. Še atradās veikali, kuģniecības kan-
tori, iestādes, un tā skaitījās galvenā un rosī-
gākā iela pilsētā. Vakaros še saradās daudz 
pastaigas cienītāju, kas mēroja ietves abpus 
ielas turp un atpakaļ. Te bija ierēdņi, jūrnie-

ki, dažādu citu profesiju ļaudis, bet lielākoties 
skolu jaunieši, par ko varēja spriest no formas 
tērpiem un to krāsām. Reālskolniekiem (reā-
lskola – Dārza un Plosta ielas stūrī, ēka tagad 
iekļauta prāmju termināla kompleksā. Aut.) 
galvassegu un mēteļa apmales bija dzelte-
nā krāsā, tirdzniecības skolas (te domāta J. 
Turauska privātā tirdzniecības skola, kas kopš 
1912. gada atradās Stameru (Saules) ielā, 
tagad Ventspils tehnikuma vecākā ēka. Aut.) 
audzēkņiem – zaļā, pilsētas skolas audzēk-
ņiem – zilā, bez tam visiem bija spožas pogas 
un nozīme uz cepures loka ar skolas nosau-
kuma iniciāļiem. Vecāko klašu skolnieki še 
nāca vai nu uz satikšanos, vai arī kā citādi 
izklaidēties».

Te jāiestarpina kāds vārds par skolēnu for-
mas tērpiem. Cariskajā Krievijā 19. gs. un 20. 
gs. sākumā militārs gars valdīja visās valsts 
iestādēs, toskait arī skolās. Armijas parauga 
formas tērpi obligāti bija arī pasta, dzelzce-
ļa, muitas, dažādu inspekciju u. tml. darbinie-
kiem: sajozts frencis, zābaki, formas cepure ar 
kokardi, aukstajā gadalaikā šinelis. Arī skolē-
niem diendienā bija jānēsā formas blūzes ar 
metāla pogām, apjoztas ādas siksnām; metā-
la sprādzēs iegravēti skolas nosaukuma ini-
ciāļi. Tad, kad atvēra augstākas mācību iestā-
des meitenēm, arī viņām bija obligāts formas 
tērps – gara, brūna vilnas auduma kleita un 
melna audekla priekšauts, kā arī formas cepu-
res ar skolas nozīmi.

Pēc pilsētas skolas absolvēšanas Herberts 
Dorbe meklēja turpmāko ceļu dzīvē, un uz 
laiku kļuva par… avīžnieku.

“Toreiz Ventspilī iznāca viens vienīgs lat-
viešu laikraksts – Teodora Antmaņa izdotais 
«Ventspils Apskats», kas bija naudīgās pilsonī-
bas domu paudējs un ar savu balsi pievieno-
jās to korim, kas saldās mēlēs un skaļās bazū-
nēs pauda uzticību cara Nikolaja Otrā tronim 

un valdīšanai”. Lasītāji, kas ar mūsu laikrak-
sta starpniecību diezgan plaši iepazinušies ar 
“Ventspils Apskata” saturu un noskaņojumu, 
gan sapratīs, ka Dorbes vērtējums ir visai sub-
jektīvs, lai neteiktu – tendenciozs. “VA” stāvēja 
stingri latviskās pozīcijās gan pret ortodoksālo 
vācu pilsonību, gan pārkrievošanas tenden-
cēm – vismaz tiktāl, cik to varēja atļauties, lai 
avīzei neuzliktu arestu. Un runāt par “naudīgu 
pilsonību” 20. gs. sākuma latviešu vidū ir diez-
gan nekorekti. Tomēr par tādu Dorbes attiek-
smi nebūtu jābrīnās, zinot, ka pēc skolas beig-
šanas viņš sadarbojās (publicēja savus pirmos 
dzejoļus) ar nesen dibināto kreisi noskaņo-
to “Jauno Avīzi”, kuras redaktors bija Ernests 
Šulcs un kur apmēram gadu strādāja Linards 
Laicens, it kā nelegāli atgriezies no Somijas. Šī 
izdevuma redakcija atradās pašā pilsētas cen-
trā, Ganību un Platās ielas stūrī, nesen uzcel-
tā «Ābeļa nama» (tur ilgus gadus atradās 
aptieka, tagad – veikals) 2. stāvā. Palasot “JA” 
(resurss pieejams Nacionālās bibliotēkas digi-
tālajā krātuvē), kļūst skaidrs, ka tās līdzstrād-
nieki par savu galveno uzdevumu izvirzījuši 
visa nacionālā un pozitīvā noliegšanu – vai tās 
būtu vēlēšanas, kur latviešu kandidāti guva 
pārsvaru, vai Latviešu biedrības aktivitātes, vai 
labdarība un palīdzība trūcīgajiem. L. Laicens 
īpaši izcēlās ar savām indīgajām Ventspils 
Latviešu teātra izrādēm veltītajām recenzijām. 
Pēc tiešām izdevušos “Skroderdienu Silmačos” 
iestudējuma “JA” ievietoja viņa rakstu “Māksla 
vai mēsli?”; šeit, kā saka, virsraksts atspoguļo 
saturu; izrādījās, ka izrādes vienīgā vaina biju-
si pārāk enerģiska grīdas slaucīšana 1. cēlienā, 
un kāds nieks putekļu trāpījis pirmās rindas 
publikai, toskait revolucionārajam dzejniekam 
Laicenam… Tā rakstīja Herberts Dorbe.

Postskripts: izsakām pateicību muzeja 
“Senču putekļi” vadītājai Inesei Aidei par palī-
dzību informācijas meklējumos. 

KONKURSS
Padalies ar pieredzes stāstu un saņem balvā grāmatu!
Konkurss par interesantāko stāstu, kā iedvesmojoši īsināt laiku mājās, turpinās. Savus stāstus sūtiet uz e-pastu redakcija.ventspil-
nieks@gmail.com! Radošāko un interesantāko ideju autori balvās saņems  Apgāda “Jumava” izdotās grāmatas – “Latvijas leģen-
das” 9. sējumu, Miermīļa Steigas romānu “Noslēpumainās dāmas vizīte” vai Maijas Stepēnas brīnišķīgo grāmatu “Kad visi grib būt 
karaļi”. Balvas izvēle ir uzvarētāja paša ziņā. Konkurss organizēts sadarbībā ar Apgādu “Jumava”. 
Turpinām iepazīstināt ar apgāda “Jumava” izdotajām jaunākajām grāmatām.

— jo bērna nolaupītājs ir viņa bijušais kolē-
ģis Berts.

Detektīvs vajā detektīvu, kurš, pateicoties 
savai pieredzei, vienmēr ir soli priekšā. Turklāt 
viņa vēstījums “sāpes par sāpēm” ir skaidrāks 
par skaidru…

LEONTĪNE 
APŠENIECE 
“ANCES 
PASACIŅAS”

Jaunākais Leontīnes 
Apšenieces dzejoļu krā-
jums “Ances pasaciņas”. 
Leontīne Apšeniece 
ir daudzu iemīļotu 
bērnu dzejoļu autore, 

un šoreiz mazie lasītāji tiks iepriecināti ar jaut-
riem un nebēdnīgiem mazās Ancītes piedzīvo-
jumiem. Lasot šo grāmatu, gan liels, gan mazs 
varēs doties aizraujošos piedzīvojumos.

DŽOISA MEIJERE 
“MOSTIES 
AR VĀRDU”

Vārdiem piemīt varens 
spēks – tāds spēks, kas 
ļauj mums izveidot līdz 
šim nepieredzētu tuvību 
ar Dievu.

Grāmata ļauj lasītājam 
smelties spēku no spēci-
nošiem vārdiem ik dienu visa gada garumā. 
Veltījums katrai dienai sākas ar vienu atslēgas 

vārdu skaidrības ieviešanai un lasītāja zināša-
nai, kas paver durvis pozitīvu pārmaiņu ienāk-
šanai dzīvē. Šie vārdi kopā ar atbilstošu citātu 
no Svētajiem Rakstiem un praktisku Džoisas 
padomu palīdzēs nonākt tuvāk Dievam un 
pavērs ceļu pie visa labā. 
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AUNS
Pirmajā vietā naudas lietas. Iespējama naudas plūsmas 
bremzēšanās, kā arī neparedzēti izdevumi. Ja dzīvosi taupī-

gi un plānosi savu un ģimenes budžetu, tad ar tukšu maciņu nepaliksi. 
Patiesībā šis ir laiks, kad vari apsvērt jaunas iespējas, mācīties (attālināti, 
protams) un rakstīt biznesa plānu.

VĒRSIS
„Ko darīt?” – galvenais jautājums, kas nodarbinās tavu prātu. 
Ja darbs ir, tad vēlams veidot iekrājumus. Lai lielāka stabili-

tātes sajūta un sirdsmiers. Ja esi dīkstāvē, tad meklē jaunas iespējas vai 
domā par privāto biznesu. Interesantas idejas var piespēlēt draugi, bet 
paļaujies tomēr pārsvarā uz saviem spēkiem.

DVĪŅI
Mazliet apjukums un pārdomas par dzīves vērtībām... Ar vārdu 
sakot, filozofisks dvēseles stāvoklis. Jāsaglabā optimisms, jo 

patlaban ir lielisks laiks, lai iemācītos ko jaunu, izmantojot interneta teju 
vai neierobežotās iespējas. Neatstāj novārtā arī privāto dzīvi, šis un tas 
pārrunājams un izlemjams.

VĒZIS
Prātā var ienākt lieliskas idejas, ko darīt tuvākā vai tālākā 
nākotnē, kā pārkārtot darbības sfēru vai sākt kaut ko jaunu. 

Ir vērts to apsvērt rūpīgāk. Nedēļas nogalē prieku sagādās dārza darbi. 
Ja dārza nav, iesēj kastītē uz palodzes zaļumus vai iedēsti sīpolus. Būs 
par ko rūpēties un vitamīni noderēs.

LAUVA
Jaunu sadarbības partneru meklējumi. Šobrīd virtuālajā vidē, 
bet tomēr pastāv iespējas izveidot kontaktus, kas dos auglīgu 

rezultātu nākotnē. Labāk jutīsies un možāks prāts būs, ja spēsi un gribē-
si sadarboties. Brīvajā laikā runā par svarīgo ar savu otro pusīti un, ja ir 
bērni, palīdzi viņiem ar padomu.

JAUNAVA
Eh, kā gribētos kaut kur doties, apskatīt citas zemes – jaunu 
apvāršņu vilinājums ir tik liels... Par laimi, mums ir pieejams 

internets un dažādi izglītojoši televīzijas kanāli. Skaties to, kas tevi inte-
resē, un izbaudi virtuālās pasaules komfortu. Arī tā iespējams paplaši-
nāt redzesloku.

SVARI
Ģimenes cilvēkiem jāgādā par saskaņu, jo cieša kopā būša-
na mājās var izraisīt nelielu „rīvēšanos”. Būtu labi, ja brīvdie-

nās varētu doties pie dabas (ievērojot valstī noteiktos ierobežojumus un 
rekomendācijas). Brīvajiem ļaudīm sirds iepukstēsies straujāk, sajūtot 
pavasari. Darba lietās jāievēro precizitāte.

SKORPIONS
Mājas saimniecībā daudz darāmā. Brīvdienās sarīko ģenerāl-
tīrīšanu, teritorijas sakopšanu, sakrāmē skapjus un izmet vai 

iepako labdarībai nevajadzīgās drēbes. Sakoptā vidē priecīgāks garastā-
voklis. Strādājot attālināti, kāds varbūt sapratīs, ka sen jau to vēlējies, 
bet kāds sāks domāt par privāto biznesu.

STRĒLNIEKS
Iepriekš dienas ritējušas saspringti, un tagad ir vēlams vel-
tīt kādu brīdi sev vienam. Nedēļas nogalē mierīgi atpūties, 

paslinko, palasi, paskaties iemīļotās filmas. Jāuzkrāj spēki jaunajai nedē-
ļai neatkarīgi no tā, vai dodies uz darbu vai strādā attālināti. Ja darba 
šobrīd nav, tad laiks to meklēt un atrast.

MEŽĀZIS
Labāk iekrāt, nevis tērēt – bet to tu jau tāpat zini. Lielākus pir-
kumus atliec uz vēlāku laiku un arī ikdienas tēriņiem rūpīgi 

seko līdzi. Taču nedrīkst ļauties „viss ir slikti” noskaņām. Patiesībā dzīve 
var piedāvāt iespējas palielināt naudas plūsmu. Tikai jātiek galā ar rutī-
nu un konservatīvismu.

ŪDENSVĪRS
Jaunas domas, jaunas idejas. Kaut arī neziņa un nestabilitātes 
sajūta grib ņemt virsroku, nedrīkst tai ļauties. Šobrīd liela loma 

dzīves gaitā uzkrātajai pieredzei. Padoms būs pašam un tavi ieteikumi 
noderēs arī citiem. Attiecībās ar mājiniekiem var rasties spriedze, tāpēc 
nerunā un nerīkojies emociju iespaidā.

ZIVIS
Laba intuīcija un izpratne par situāciju. Var gadīties, ka tavs 
viedoklis nesakrīt ar vairākuma uzskatiem. Neiesaisties 

neauglīgās diskusijās, jo šobrīd nav konstruktīvu dialogu laiks. Velti vai-
rāk laika sev – lasi, izglītojies, meklē noderīgu informāciju internetā. 
Vēlāk zināšanas noderēs.
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Londonas, Tokijas, Honkongas 
un Ņujorkas biržas aplieci-
na: pašlaik labākais iegul-
dījums vērtspapīru tirgū ir 
ieguldījums tualetes papīrā.

***

Viens sociālo tīklu lietotājs 
otram: “Man tikko viens draugs 
“feisbukā” atsūtīja pilnīgi drošu 
informāciju. Viņam draugs strā-
dā ASV Centrālās izlūkošanas 
pārvaldē, bet viņa draugs atkal 
Krievijas “čekā”. Un savukārt tā 
Krievijas drauga draugs ir gal-
venais infektologs Veselības 
ministrijā, kuram draugs ir 
Ķīnas ārsts no Uhaņas...”
Otrs satraukts jautā: “Un 
ko viņš Tev teica?”
“Viņš teica, ka ir pilnī-
gi droša un pārbaudīta visos 
līmeņos informācija: pēc 
10. aprīļa pilnīgi noteik-
ti sekošot 11. aprīlis...”

***

Kādreiz visi mani draugi bija 
speciālisti divās galvenajās 
dzīves nozarēs: valsts vadī-
šanā un hokeja izlases tre-
nēšanā. Neviens premjers un 
pats Bobs Hārtlijs nestāvēja 
viņiem blakus. Bet tagad dīvai-
nā kārtā viņi visi ir pārtapuši 
par infektologiem ar stāžu...

***

Runā, ka Kamerons, Spīlbergs, 
Īstvuds un Zemekis jau pie-
dalās prezidenta Trampa 
izsludinātajā konkursā par 
labāko filmu “Kā amerikā-
ņi izglāba pasauli no kroņa 
vīrusa”... Filma uz ekrā-

niem iznākšot tieši mēne-
si pēc ārkārtas situācijas bei-
gām. Galvenajās – šarman-
tās CIP aģentes un zinātnieces 
mikrobioloģes – lomās filmā 
būšot šībrīža divas skaistākās 
Holivudas aktrises. Konkurss 
aktrišu starpā jau sācies.

***

Sapnis ir piepildījies – ir pie-
nākusi tā diena un tā stun-
da, kad izglābt pasau-
li var vienkārši sēžot dīvā-
nā savā iemīļotajā pidžamā.

***

Speciālistu padomiem ir jāk-
lausa. Ja saka, ka mājās jābūt 
pārtikas un pirmās nepie-
ciešamības preču krāju-
miem divām nedēļām, tad 
tā arī jābūt. Šonedēļ jau 
trešo reizi dodos uz veika-
lu šos krājumus iegādāties.

***

Ir pilnīgi skaidrs, ka latvie-
šu zinātnieki izgudros vakcī-
nu pret koronavīrusu 22. jūni-
jā. Jo atcelt Olimpiskās spēles, 
Eirovīziju un pasaules hokeja 
čempionātu ir iespējams, bet 
atcelt Jāņus... Nu, piedodiet.

***

“Kā plānojat pavadīt vasaru?”
“Nu, jūnijā un jūlijā lai-
kam sēdēsim mājās. Bet 
augustā aiziesim uz vei-
kalu pēc produktiem.”

***

Man rīt sākas gadskārtē-
jais ieplānotais atvaļinājums. 
Nekādi nespēju izlemt, kur to 
labāk pavadīt. Jo manā dzī-
voklī ir tikai divas istabas.

***

Atcerieties, kā mēs skatījā-
mies katastrofu filmas un 
nekādi nesapratām, kāpēc 
tie sasodītie idioti nesēž 
mājās, kad viņiem to saka. 
Tagad mēs esam tie sasodī-
tie idioti, kas nesēž mājās, 
kad viņiem to saka...

***

2019. gads. Dzeru viskiju vien-
atnē. Mājās. Bez kompāni-
jas. Secinājums – alkoholi-
ķis, sabiedrības padibene, 
nespēj tikt galā ar atkarībām. 
2020. gads. Dzeru viskiju vien-
atnē. Mājās. Bez kompāni-
jas. Secinājums – varonis, 
sabiedrības glābējs, rūpējas 
par savu un citu izdzīvošanu.

***

Ir pilnīgi skaidrs, ka vakcīnu 
pret Covid-19 izgudros vecā-
ki, ja ārkārtas stāvoklis tiks 
pagarināts vēl par mēnesi.

***

Pēc pirmās nedēļas pašizolā-
cijā sāku sarunāties ar savu 
kaķi. Viņš neatbildēja. Pēc 
otrās nedēļas pašizolācijā runā-
ju ar savu spilvenu. Viņš neat-
bildēja. Tāpat kā kaķis. Pēc 
trešās nedēļas pašizolācijā 
kaķis un spilvens sāka runāt 
ar mani... Es neatbildēju.

REDAKCIJAS VIEDOKLIS:

Kā zināms, krīzes situācijās vissliktākais padomdevējs ir panika. Bet vissliktākais scenārijs ved uz mājās dzīvo-
šanas blaknēm – nereti tās izpaužas kā depresija, ģimenes locekļu strīdēšanās aiz “neko darīt” iemesla, kā arī 
ierastā dzīvesveida un dzīves ritma maiņa... Kaut gan sociālo tīklu un dažādu citu informācijas avotu “guru” 
pauž, ka jāsaglabā nopietnība itin visā, “Ventspilnieks.lv” ir pārliecināts, ka zināma humora (kaut arī, iespējams, 
pamelna) deva neskādēs. Un anekdošu “kopsavilkums” par Covid-19 tēmu ļaus vieglāk pārdzīvot šo patiešām 
grūto laiku...

NEDĒĻAS JOKS:

Venēcijas kanālos ūdens kļuvis dzidrs. Aviosatiksme samazinājusies par 80 procentiem. Tūristi viesnīcās veļu 
nemaina katru dienu. Degvielas patēriņš krities uz pusi. Nu, ko, Grēta Tūnberga? Vai beidzot viss notiek pēc 
Tava prāta?



ОВЕН
На первом месте – финансовые вопросы. Возможно, приоста-
новится процесс получения денег, а также возникнут непредви-
денные расходы. Если вы будете экономить и планировать свой 

семейный бюджет, то с пустым кошельком не останетесь. На самом деле 
это время, когда можно рассматривать новые возможности, учиться (уда-
ленно, конечно же) и писать бизнес-план.

ТЕЛЕЦ
„Что же делать?” – главный вопрос, который затронет ваш 
разум. Если работа есть, то желательно создавать сбере-

жения. Для большей стабильности и душевного спокойствия. Если вы в 
состоянии, то ищите новые возможности или думайте о частном бизнесе. 
Интересные идеи могут подавать друзья, но рассчитывайте все-таки на 
свои силы. 

БЛИЗНЕЦЫ
Некоторое смятение и размышления о ценностях жизни... 
Словом, философское состояние души. Необходимо сохранить 

оптимизм, так как сейчас отличное время, чтобы научиться чему-то новому, 
используя интернет или неограниченные возможности. Не оставляйте без 
внимания личную жизнь, ведь это и обсуждаемо, и решаемо.

РАК
На ум могут приходить отличные идеи, что делать в ближай-
шем и дальнейшем будущем, как переупорядочить рабочую 

сферу или начать что-то новое. Стоит задуматься об этом. В конце недели 
радость доставят садовые работы. Если нет сада, то поставьте коробку на 
подоконник и в ней посадите росточки. Будет о чем заботиться и витами-
ны пригодятся.

ЛЕВ
Поиски новых деловых партнеров. В данный момент в виртуаль-
ной среде, но все же существуют возможности создавать контак-

ты, которые принесут хороший результат в будущем. Вы будете чувствовать 
себя лучше и умнее, если сможете и захотите сотрудничать. В свободное 
время поговорите о важном со своей второй половинкой, и, если есть дети, 
помогите им своим советом.

ДЕВА
Эх, как бы хотелось куда-нибудь поехать, увидеть другие земли 
– соблазн новых горизонтов настолько велик… К счастью, у нас 

есть интернет и телевидение с различными образовательными каналами. 
Смотрите то, что вас интересует, и пользуйтесь комфортом виртуального 
мира. Также можно расширять кругозор.

ВЕСЫ
Семейные люди должны заботиться о согласии, потому что тес-
ное домашнее общение может привести к небольшим разногла-

сиям. Было бы хорошо, если бы в выходные можно было отправиться на 
природу (с учетом установленных в государстве ограничений и рекоменда-
ций). У свободных представителей знака сердце бешено забилось, почув-
ствовав весну. В трудовых делах должна соблюдаться точность.

СКОРПИОН
Много всего нужно сделать в домашнем хозяйстве. В выход-
ные устройте генеральную уборку, уборку территории, разбе-

рите шкафы и выкиньте либо отдайте на благотворительность ненужные 
вещи. В ухоженной среде –радостное настроение. Работая удаленно, кто-
то может понять, что уже давно этого хотел, а кто-то начнет думать о част-
ном бизнесе. 

 CТРЕЛЕЦ
Следующие дни будут напряженными, желательно посвятить 
время себе. В выходные спокойно отдыхайте, почитайте, 

посмотрите любимые фильмы. Настройтесь на новую неделю независимо 
от того, отправляетесь ли вы на работу или работаете удаленно. Если рабо-
ты нет, то время искать ее и найти. 

КОЗЕРОГ
Лучше копить, а не тратить, но вы и так это знаете. Большие 
покупки откладывайте на более поздний срок, а также за еже-

дневными тратами внимательно следите. Но не надо думать, что «все 
плохо». На самом деле жизнь может предложить возможность увеличить 
денежный поток. Просто надо справиться с рутиной и консерватизмом.

ВОДОЛЕЙ
Новые мысли, новые идеи. Несмотря на то что невежество и чув-
ство нестабильности стремятся взять верх, нельзя этого допу-

стить. В настоящее время большую роль играет опыт, накопленный в ходе 
жизни. Будете хорошим советчиком, ваши рекомендации пригодятся окру-
жающим. В отношениях с домашними может возникнуть напряжение, поэ-
тому не говорите и не действуйте под влиянием эмоций.

РЫБЫ
Хорошая интуиция и понимание ситуаций. Может быть, ваше 
мнение не совпадает с мнением большинства. Не вступайте 

в бесплодные дискуссии, потому что сейчас не время для конструктив-
ных диалогов. Уделяйте больше времени себе – читайте, просвещайтесь, 
ищите полезную информацию в интернете. Позже знания пригодятся.
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Лондонская, Токийская, Гонконгская и Нью-
Йоркская биржи утверждают: в данный 
момент лучшее вложение на рынке ценных 
бумаг – это вложение в туалетную бумагу. 

***

Один пользователь соцсетей – другому: «Мне толь-
ко что один друг на «Фейсбуке» прислал прове-
ренную информацию. У него друг работает в ЦРУ, 
а у того друг – в ФСБ. А друг того друга – глав-
ный инфекционист в Министерстве здравоох-
ранения, у которого друг – врач из Уханя…» 
Второй взволнованно спрашива-
ет: «И что он тебе сказал?» 
– «Он сказал, что совершенно точно – это  
информация, проверенная на всех уровнях, –  
за 10 апреля обязательно последует  
11 апреля…» 

***

Раньше все мои друзья были специалистами 
в двух главных отраслях: управление страной 
и тренировка сборной по хоккею. Ни один пре-
мьер и даже сам Боб Хартли рядом не стояли. 
А сейчас странным образом все они переквали-
фицировались в инфекционистов со стажем… 

***

Говорят, что Кэмерон, Спилберг, Иствуд и Земекис 
уже участвуют в объявленном Трампом конкур-
се на лучший фильм «Как американцы спас-
ли мир от коронавируса»… Фильм должен выйти 
на экраны ровно через месяц после окончания 
чрезвычайной ситуации. В главных ролях – оча-
ровательного агента ЦРУ и ученого-микробио-
лога – самые красивые голливудские актри-
сы. Конкурс среди актрис уже начался. 

***

Мечта сбылась – настал тот день и тот 
час, когда спасти мир можно сидя на дива-
не в своей любимой пижаме. 

***

К советам специалистов нужно прислуши-
ваться. Раз говорят, что дома должен быть 
запас продуктов и товаров первой необходи-
мости на первые две недели, значит, так и 

должно быть. На этой неделе уже третий раз 
иду в магазин, чтобы пополнить запасы. 

***

Совершенно очевидно, что латвийские ученые изо-
бретут вакцину против коронавируса 22 июня, пото-
му что отменить Олимпийские игры, Евровидение 
и чемпионат мира по хоккею – это одно, а вот 
отменить Янов день… Это уж простите… 

***

«Как вы планируете провести лето?» –
«Ну… в июне и июле, наверное, будем сидеть 
дома. А в августе сходим в магазин за продуктами». 

***

Завтра у меня начинается отпуск. Никак не 
могу решить, в какой комнате его лучше про-
вести, ведь в моей квартире их всего две. 

***

Помните, как мы смотрели фильмы о катастрофах и 
никак не могли понять, почему эти чертовы идиоты 
не сидят дома, когда им велено. Теперь мы сами те 
идиоты, которые не сидят дома, когда им велено… 

***

2019 год. Пью виски в одиночестве. Дома. Без 
компании. Вывод – алкоголик, отбросы обще-
ства, не может справиться с зависимостью. 
2020 год. Пью виски в одиночестве. Дома. Без ком-
пании. Вывод – герой, спасающий общество, забо-
тится о своем здоровье и здоровье окружающих. 

***

Совершенно очевидно, что вакцину про-
тив Covid-19 придумают родители, если чрез-
вычайная ситуация продлится еще месяц. 

***

После первой недели самоизоляции я начал раз-
говаривать с котом. Он не отвечал. После вто-
рой недели самоизоляции я начал говорить с 
подушкой. Она не отвечала. Как и кот. После тре-
тьей недели самоизоляции кот и подушка нача-
ли разговаривать со мной… Я не отвечал. 

АНЕКДОТЫ

МНЕНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Как известно, самым худшим советником в кризисных ситуациях является паника. Но наихудший сценарий при-
водит к побочным эффектам жизни дома – часто они проявляются в форме депрессий, ссор между членами 
семьи от «нечего делать», а также из-за смены привычного образа и ритма жизни… Хотя «гуру» социальных 
сетей и различных других источников информации заявляют, что необходимо сохранять серьёзность абсолют-
но во всём, “Ventspilnieks.lv” убеждена, что определенная доля юмора (хотя, возможно, и довольно чёрного) 
не повредит. И «собрание» анекдотов на тему Covid-19 позволит легче пережить это действительно трудное 
время… 

ШУТКА НЕДЕЛИ: 
Вода в каналах Венеции стала прозрачной. Воздушное сообщение снизилось до 80 процентов. Туристы в гости-
ницах не меняют бельё каждый день. Потребление топлива сократилось вдвое. Ну что, Грета Тунберг, теперь 
всё происходит так, как ты хотела?
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имеют свои болезни, которые необходимо лечить. «Сама 
башня – маленький, красивый фонарь, но все несущие дере-
вянные конструкции крепятся к внутренней стороне камен-
ной стены башни. Все имеющиеся деревянные конструкции 
«фонаря» башни были протезированы (заменены отдельные 
участки элементов деревянных конструкций), заменены и вос-
становлены, и теперь они выглядят именно так, как раньше». 
Строительными работами руководил Кестутис Шиманаускис, 
а осуществляли работы мастера Агрис Степановичс, Марис 
Степановичс, Эдгарс Бениславскис и Райвис Голдбергс. 

Правда, «фонарь» башни Вентспилсской евангеличе-
ско-лютеранской церкви – не единственная работа предпри-
ятия в Вентспилсе. По словам Угиса Гайлиса, в прошлом году 
«Koka Ēka» осуществило работы по консервации историче-
ского деревянного здания на улице Тиргус, 5. Это был очень 
интересный объект – дом, построенный еще в XVIII веке и объ-
единяющий функции жилого здания и склада. В доме сохра-
нился рисунок балок и досок XVIII века, но, к сожалению, и 
этот памятник архитектуры государственного значения время 
не пощадило. «Здание пострадало при пожаре, дождь нанес 
ему ущерб, поэтому оно было частично разрушено. Для того 
чтобы спасти постройку, ее потребовалось законсервировать. 
Мы разработали проект консервации, осуществили строитель-
ные работы, и теперь, законсервированное и укрепленное, 
здание ждет своего часа, когда будет принято решение о его 
реставрации. Однако это очень, очень большие деньги, да и 
само здание немаленькое», – говорит Угис. В свою очередь, 
если говорить о городской застройке в целом, то, по словам 
специалиста, в Вентспилсе сохранилась старая деревянная 
застройка, которую необходимо беречь и реставрировать, 
несмотря на то, что она не имеет статуса памятника культу-
ры. «Каждое такое здание все же обладает своей душой и 
лицом», – говорит Угис Гайлис. 

ИНТЕРЕСНЕЕ, ЧЕМ СТРОИТЬ НОВОЕ
На вопрос, какие ощущения, когда берешься за очередную 

реставрацию здания, Угис отвечает так: «Хочется завершить 
эту работу, привести в порядок, отреставрировать так, чтобы 
здание выглядело, как когда-то. В моей работе самое интерес-
ное то, что по окончании я вижу ощутимый результат. Когда 
все отреставрировано, мне самому радостно». Угис говорит, 
что перед началом работ он стремится изучить историю соот-
ветствующего здания. «У каждого из них своя история, и поэ-
тому к каждому зданию такое уважение. Реставрировать мне 
интереснее, чем строить что-то новое». 

Как один из самых интересных, но и сложных объектов он 
упоминает мемориальный музей Адольфа Алунанса в Елгаве. 
«Техническое обследование перед началом работ не было 
проведено на углубленном уровне, и, несмотря на то, что зда-
ние визуально выглядело так, как будто оно в порядке, на 
самом деле оно было в аварийном состоянии. В результате 
в здании пришлось заменить все конструкции, которые начи-
нались с высоты полтора метра от земли, сохранив все, что 
находится под и над этой зоной. Заменили всю среднюю зону 
до подвальных окон – все внешние стены, внутренние стены. 
Это была сложная, но очень интересная работа, которая при-
несла большое удовлетворение». 

По словам Угиса, восстановлением и реставрацией дере-
вянных зданий он занимается уже двадцать лет. За это время 

Дать новую жизнь деревянным зданиям…

приходилось восстанавливать и поместья, и другие историче-
ские здания, все невозможно перечислить. В памяти осталось 
поместье Планю, которое появилось на карте нашей страны 
еще в 1459 году как феод рода фон Штромберг. Однако в лат-
вийскую военную историю оно вошло как место, где в 1945 
году командир 43-й гвардейской Латышской стрелковой диви-
зии Альфредс Калниньш диктовал условия капитуляции гене-
ралу 24-й немецкой пехотной дивизии фон Шульцу, что озна-
меновало конец «Курляндского котла». «К сожалению, сегод-
ня в результате «правильного» ведения хозяйства в поместье 
Планю оно частично снесено, и парк в поместье не ухожен», 
– говорит Угис. 

Среди выполненных работ он упоминает о реставрации 
кровли и конструкций в Елгавском музее истории и искус-
ства им. Гедерта Элиаса, а также о реставрации известных 
юрмальских деревянных построек. «Меня интересуют исто-
рические здания, современное строительство – прикручива-
ние и покраска регипса – это абсолютно не мое», – признает-
ся Угис Гайлис. 

ФОНАРЬ ЦЕРКОВНОЙ БАШНИ – 
ДЛЯ ЮБИЛЕЙНОГО АККОРДА 

«В семье я первый, кто занимается реставрацией дере-
вянных строений.  Отец больше связан с лесозаготовками, а 
мама – медицинский работник», – говорит Угис. Сам он осво-
ил строительство и начал работать в этой профессии ещё в 
знаменитые времена кооперативов.  “Помните, была такая 
фирма “Forums”, которая также занималась строительством, 
с неё всё и началось – поместье, мельница, восстановленные 
исторические места. Позднее работал на крупных предприяти-
ях руководителем проектов, но в 2015 году наступил момент, 
когда понял – необходимо самому создавать своё предприя-
тие».  На сказанное Ventspilnieks.lv, что тогда восстановление 
фонаря Вентспилсской лютеранской церкви Святого Николая 
получилось как красивый 
аккорд пятилетнего юбилея 
предприятия, Угис ответил, 
что так оно и есть, так как 
и предприятие “KOKA ĒKA” 
тоже создано весной – в мае 
месяце. 

ВРЕМЯ ВСЁ ВЫЛЕЧИТ 
Правда, и в работу его 

предприятия кризис Covid-
19 внёс коррективы, однако 
они, к счастью, небольшие. 
“В реставрации 50 человек 
вместе не работают, обыч-
но работают два, три работ-
ника. Если раньше они на 
работу в Ригу ездили на 
общественном транспорте, 
то сейчас можно использо-
вать автомашину предприя-
тия, чтобы не приходилось 
сидеть в поезде или в авто-
бусе. Проблем со здоровьем 
ни у кого нет, но если такие 
у кого-то появились бы, то, 
конечно, будет принято соот-
ветствующее решение о 
самоизоляции». 

Спросили, как он, хозяин небольшого предприятия, смо-
трит на жизнь в дальнейшем после кризиса. Так как в про-
звучавших в публичном пространстве суждениях экспертов 
различного ранга обнадеживающего мало – говорится о рез-
ком спаде экономики, о банкротстве малых и средних пред-
приятий, о резком увеличении уровня безработицы и о других 
неприятных вещах.  Неужели действительно всё так плохо?   

«Я бы соврал, если сказал бы, что через два, три меся-
ца снова всё начнётся и будет происходить. Легче не станет. 
Вначале экономика должна оправиться от этого удара, и тогда 
всё пойдет. Время всё вылечит», – говорит Угис.  

Говоря о влиянии установленных ограничений на его семью, 
он заметил: «К родителям жены не ездим и соблюдаем всё, 
что наше правительство принимает. Бережём себя и осталь-
ных.  Правда, так как семья живёт в своём доме, то и в это 
время есть достаточно много возможностей находиться на 
свежем воздухе, так как у себя на участке всегда дел хватает.  
Потому как все – и сам Угис, и его супруга, и трое детей явля-
ются приверженцами активного образа жизни, то все вместе 
они отправляются быстрым шагом на длинные прогулки по 
лесу – Угис с женой пешком, а молодое поколение – на вело-
сипедах. Конечно, соблюдая социальную дистанцию. Угис рас-
сказал, что им нравится активно заниматься спортом, плавать, 
бегать и заниматься другими физическими занятиями.  Сам он 
когда-то увлекался борьбой, но сейчас в списке его хобби важ-
ное место занимает рыбалка.  

ВОЗВРАЩЕНИЕ К РОДНЫМ КОРНЯМ 
В конце разговора спросила, нравится ли Угису 

Вентспилсская сторона? И тогда выяснилось, что корни его 
рода нужно искать в Курземе. «Прадед был офицером армии 
Российской империи и за участие в русско-японской войне 
1904-1905 гг. ему в Курземе дали землю. Наша семейная 
собственность находилась на пересечении Вентспилсского, 

Талсинского и Кулдигского районов, 
это было большое хозяйство, где 
вместе с домом было 17 построек 
– хлев, амбар и другие хозяйствен-
ные постройки. Дед был священни-
ком в приходе Рендской лютеран-
ской церкви. После Второй миро-
вой войны, в 1945 году деда увез-
ли в неизвестном направлении, и 
он считается без вести пропавшим.   
В 1949 году в Сибирь депортиро-
вали семью – прадеда, бабушку с 
четырьмя малолетними сыновьями. 
Прадед домой больше не вернул-
ся.  В шестидесятые годы прошло-
го столетия на родину вернулась 
бабушка и её четверо сыновей. В 
родовую собственность вернуться 
не получилось, там давно уже жили 
другие люди.  Отец позднее жил в 
Ренде, один брат в Тукумсе, один в 
Кулдиге и ещё один в Риге…».  

Сейчас Угис Гайлис называ-
ет себя елгавчанином, но рабо-
та по реставрации фонаря башни 
Вентспилсской лютеранской церк-
ви Святого Николая снова привела 
его в Курземе – в место, где можно 
найти корни его семьи. 

Замененные участки элементов деревянных конструк-
ций выглядят точно так же, как работа старых мастеров. 

Работы по восстановлению фонаря башни Вентспилсской лютеранской церкви Святого Николая. 

Поднятие восстановленного креста  
на восстановленную башню церкви.



Конкурс историй о том, как наиболее интересно скоротать время дома, продолжается. Свои истории присылайте на электронную почту redakcija.ventspilnieks@gmail.com! Авторы 
самых творческих и интересных идей в награду получат книги, выпущенные издательством «Jumava», – 9-й том «Легенды Латвии» («Latvijas leģendas»), роман Миермилиса Стейги
«Визит таинственной дамы» («Noslēpumainās dāmas vizīte») или чудесную книгу Майи Степены «Когда все хотят быть королями» («Kad visi grib būt karaļi»). Победитель сам сможет 
выбрать для себя приз. Конкурс организован в сотрудничестве с издательством «Jumava».
Продолжаем знакомить с новинками, выпущенными в издательстве «Jumava». 
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В этой статье мы завершаем беседу о Вентспилсе в 1905–1915 гг. в воспоминаниях 
Герберта Дорбе, с которыми можно ознакомиться в книге «Детство, приветствую тебя». 
На этот раз речь пойдет уже не о детских воспоминаниях, а о наблюдениях, которые 
писатель сделал в более поздний период. 

Почему учитель повесил 
занавески на окна? 

Вентспилс глазами писателей – V

T ак называемая городская школа 
находилась на углу улиц Юрас и 
Дзирнаву, она имела два входа – 
на каждой улице свой. Внутренние 
двери были стеклянными – что-то 

наподобие витража. К сожалению, не хватает 
описания классов, однако достаточно яркая 
портретная галерея учителей, из которой мы 
выбрали те портреты, которые дополняет 
описание конкретного места. 

Учитель русского языка и литературы 
Крушинин, преподавал также бухгалтерию 
и умел в уме производить различные ариф-
метические действия с многозначными чис-
лами, жил на втором этаже дома на углу 
улиц Юрас и Николая. На противоположной 
стороне улицы Николая комнату на верх-
нем этаже снимали два учащихся выпуск-
ного класса городской школы. Из их окна 
можно было посмотреть в квартиру учителя. 
Там часто бывали гости, и картины, пред-
стававшие взору, подросткам лучше было 
бы не наблюдать. Однажды мальчишки для 
более удобного наблюдения применили зер-
кало, но блики заметили любители увесе-
лительных мероприятий. После некоторого 
обмена словами на окнах учителя появились 
плотные занавески, через которые ничего не 
было видно… Оба дома из желтого кирпича 
на улице Николая (на правой стороне улицы 
Юрас, по направлению от центра) до сих пор 
находятся на своих местах; в котором из них 
жил ценитель пикантных вечеринок – учитель 
Крушинин, а в котором – школьники, к сожале-
нию, неизвестно. 

И еще один учитель и его местожитель-
ство. «В том месте, где улица Пилс заканчи-
вается, переходя в улицу Васарницу, которая 
уходит влево, и на двух маленьких улочках, 
которые ведут в ту часть города, которую 
называют Остгалсом, находится небольшая 
площадь (под «двумя маленькими улочка-
ми» имеются в виду улица Авоту и Кр. 
Валдемара. – Авт.). Посреди площади рас-
полагается строение, которое напоминает 
сторожку, в нем – насос, который называют 
колодцем Авоту. Раньше здесь всегда можно 
было увидеть водовозов с большими бочка-
ми; в них из колодца закачивали воду, кото-
рую развозили по городу. Колодец давал 
чистую и прозрачную воду из подземного 
источника. На тихой улочке (улица Авоту. – 
Авт.) стоял небольшой домик. В каменной 
стене, которая была повернута к порту, боль-
шое четырехугольное окно с мелкими стекла-
ми; непосвященный задастся вопросом: что 
это за строение? Там находилась мастер-
ская художника и нашего учителя рисова-
ния Яниса Гринбергса; здесь он работал у 
мольберта, здесь занимался с молодежью, 
которая приходила к нему учиться». Здесь 

Дорбе рассказывает о Янисе Гринбергсе, 
который долгие годы был педагогом, обучав-
шим искусству, и являлся младшим братом 
священника Теодорса Гринбергса. Его пре-
красные, полные творческой свободы уроки 
остались в памяти у многих поколений вент-
спилсских школьников. 

Дорбе в Городской школе учился до 1912 
года, то есть до 18-летнего возраста – пери-
ода, когда подросток превратился в юношу, и 
эти изменения отразились в описании город-
ских пейзажей. «Любимыми вентспилчанами 
променадами в те годы были улица Пилс и 
портовый южный волнорез, который назы-
вали молом. Особенно летними вечерами 
там собиралось много народу, и если еще 
не было школьных летних каникул, то среди 
любителей прогулок можно было встретить 
много школьников. Тогда посередине мола 
был сделан пешеходный тротуар из досок до 
самого конца мола, где находился неболь-
шой маяк». 

Как видно, традиции вентспилчан в отно-
шении любимых мест для прогулок остались 
неизменными со времен Бригадере (очевид-
но, и до этого), они сохранились и в период 
между войнами, а также, наверное, остались 
бы во время советской оккупации, если бы 
только Южный мол со значительным куском 
пляжа не был превращен в «запретную зону», 
между прочим, с небольшим перерывом в 
середине 60-х годов прошлого века, когда 
желающие, пусть с риском для жизни, балан-
сировали по огромному количеству бетонных 
блоков и тетраподов и таким образом могли 
добраться до маяка. После запрета, действо-
вавшего много лет, Южный мол вновь открыл-
ся для прогулок в начале 90-х годов, и эта ста-
ринная традиция жива до сих пор. 

Возвращаясь к прогулкам по Южному молу 
времен подросткового возраста Дорбе, обна-
ружилось еще одно «увлечение» молодежи 
того времени. А именно, на спинках и сиде-
ньях скамеек, установленных по краям тро-
туара, вырезано огромное количество над-
писей, инициалов и «сломанных сердец», 
также различные фигуры, истинное значе-
ние которых известно только тем, кто их 
вырезал. Помимо прочего, на одной из ска-
меек был вырезан мужичок со всеми поли-
цейскими атрибутами, и рядом выцарапа-
на фамилия «Браунс», очевидно, изображен 
бывший начальник уездной полиции, безжа-
лостный борец с революцией 1905 года, кото-
рого однажды утром на улице Яня застрелил 
шестнадцатилетний школьник Янис Дзегузе. 
Дорбе писал, что позднее эта скамейка с 
мола была убрана. 

«Зимой мол как место прогулок заменяла 
улица Пилс. Здесь располагались магазины, 
конторы пароходства, учреждения, это была 

главная и самая активная улица в городе. 
Вечером здесь появлялось множество люби-
телей прогулок, которые вышагивали по обе 
стороны тротуара туда-сюда. Здесь были 
чиновники, моряки, представители различных 
других профессий, но в основном школьники, 
которых можно было различать по формен-
ной одежде и ее цвету. У учащихся реальной 
школы (реальная школа – на углу улиц Дарза 
и Плоста, здание сейчас включено в комплекс 
паромного терминала. – Авт.) головные уборы 
и полы пальто были желтого цвета, у учени-
ков торговой школы (здесь имеется в виду 
частная торговая школа Тарнавского, которая 
с 1912 года находилась на улице Стамеру 
(Саулес), ныне старое здание Вентспилсского 
техникума – Авт.), – зеленого, у воспитанни-
ков городской школы – синего, кроме того, у 
всех были яркие пуговицы и значок на голов-
ном уборе с инициалами названия школы. 
Ученики старших классов приходили сюда 
или на свидание, или развлечься». 

Здесь хочется сказать несколько слов о 
школьной форме. В царской России XIX – 
начала XX в. военный дух царил во всех 
государственных учреждениях, в том числе, 
в школах. Форма военного образца была 
обязательной у работников почты, желез-
ной дороги, таможни, различных инспекций 
и т. п.: френч с поясом, сапоги, форменная 
фуражка с кокардой, в холодное время года 
– шинель. И школьники должны были каж-
дый день носить форменные блузы с метал-
лическими пуговицами, подпоясанные кожа-
ными ремешками; на металлических пряжках 
выгравированы инициалы названия школы. 
Когда открыли высшие учебные заведения 
для девушек, и они должны были обязатель-
но носить школьную форму – длинная корич-
невая шерстяная юбка и черный передник, а 
также форменные головные уборы со знач-
ком школы. 

Окончив городскую школу, Гербертс Дорбе 
задумался о дальнейшем жизненном пути и 
на время стал… газетчиком. 

«Тогда в Вентспилсе выходила одна-един-
ственная латышская газета – издававшаяся 
Теодорсом Антманисом «Вентспилс апскатс», 
выражавшая мысли денежных граждан и при-
соединявшаяся к хору тех, кто так сладко 
лгал, выражая преданность трону и правле-

нию царя Николая Второго». Читатели, кото-
рые при посредничестве нашей газеты озна-
комились с содержанием и настроениями 
«Вентспилс апскатс», наверняка поймут, что 
оценка Дорбе весьма субъективна, чтобы не 
сказать тенденциозна. «ВА» прочно стоял 
на латышских позициях как против ортодок-
сального немецкого гражданства, так и про-
тив тенденций русификации – во всяком слу-
чае, настолько, насколько газета могла себе 
позволить, чтобы на нее не наложили арест. 
И говорить о «денежных гражданах» среди 
латышей в начале ХХ века довольно некор-
ректно. Однако такому отношению Дорбе 
удивляться не приходится, зная, что после 
окончания школы он сотрудничал (публико-
вал свои первые стихотворения) с недавно 
основанной левой «Яуна Авизе», редактором 
которой был Эрнестс Шулцс и где приблизи-
тельно год работал Линардс Лайценс, будто 
бы нелегально вернувшийся из Финляндии. 
Редакция этого издания находилась в самом 
центре города, на углу улиц Ганибу и Плата, 
на втором этаже в построенном недавно 
«Абеля намс» (там долгие годы находилась 
аптека, сейчас – магазин). Если почитать 
«Яуна Авизе» (ресурс доступен в цифровом 
хранилище Национальной библиотеки), то 
становится ясно, что ее авторы видели своей 
главной задачей отрицание всего националь-
ного и позитивного – будь то выборы, где 
латышские кандидаты получили большинство 
голосов, будь то действия Латышского обще-
ства, будь то благотворительность и помощь 
бедным. Л. Лайценс особенно выделялся 
своими ядовитыми рецензиями на спектак-
ли Вентспилсского Латышского театра. После 
действительно удавшейся постановки «Дней 
портных в Силмачах» «Яуна Авизе» поме-
стила его статью «Искусство или мусор?» 
(«Māksla vai mēsli?»); здесь, как говорится, 
заголовок отображает содержание; оказа-
лось, что единственным недостатком спекта-
кля было то, что слишком энергично подмета-
ли пол в первом действии, и пылинки попали 
на публику в первом ряду, в том числе, и на 
революционного поэта Лайценса… Так писал 
Гербертс Дорбе. 

Постскриптум: выражаем благодарность 
руководителю музея «Сенчу путекли» Инесе 
Айде за помощь в поиске информации. 

Вентспилсские школьники в форменных головных уборах прогуливаются по улице Пилс.  
Начало ХХ века. 

КОНКУРС
Поделись опытом и получи в награду книгу!

МАРТИН ГОФФА «РЕБЕНОК В 
ТУМАНЕ» («BĒRNS MIGLĀ»)

Похищение семилетнего мальчика возле 
одной из начальных школ поначалу кажется 
жестоким, но в целом обычным преступлени-
ем. Однако в ходе расследования обнаружи-
ваются некоторые особенности — похититель 
не выходит на связь и не предъявляет никаких 
требований. Он даже делает нечто невообразимое — уже в 
самом начале показывает свое лицо, благодаря чему, кажется, 
хочет продемонстрировать, что смеется над своими преследо-
вателями. Они сразу идентифицируют его, и к расследованию 
против воли подключается Мико Сировий – так как похитите-

лем ребенка является его бывший коллега Берт. 
Детектив преследует детектива, который, благодаря своему 

опыту, всегда на шаг впереди.  

ЛЕОНТИНЕ АПШЕНИЕЦЕ «СКАЗОЧКИ 
АНЦЕ» («ANCES PASACIŅAS»)

Новый сборник стихотворений 
Леонтине Апшениеце – «Сказочки Анце».  
Леонтине Апшениеце – любимый многими 
автор детских стихов. На сей раз она порадо-
вала маленьких читателей веселыми и озорны-
ми стихами о приключениях Анците. Эта книжка понравится и 
маленьким, и взрослым читателям. 

ДЖОЙС МЕЙЕР «ПРОБУДИСЬ 
ПРИ ПОМОЩИ СЛОВА» 
(«MOSTIES AR VĀRDU»)

Слова имеют необыкновенную силу – ту, 
что позволяет нам ощутить необычайную 
близость к Господу. Книга позволит читателю 
почерпнуть силу благодаря целительным сло-
вам, каждый день на протяжении всего года. 
Посвящение каждому дню начинается с одного ключевого 
слова, которое позволяет читателю обрести знания, открыва-
ющие дверь в мир позитивных перемен. Эти слова и цитата 
из Священного Писания, а также практические советы Джойс 
помогут стать ближе к Богу и откроют путь к лучшей жизни. 
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Приобретут медицинские 
товары 
Национальная служба здоровья (НСЗ) 
заключила несколько договоров на при-
обретение и доставку медицинских това-
ров на сумму 9,78 млн евро, необходи-
мых для ограничения распространения 
Covid-19. Будут приобретены трехслой-
ные медицинские маски, хирургические 
маски, респираторы, щиты для лица и 
оборудование для неинвазивной искус-
ственной вентиляции легких. 

За несоблюдение карантина –  
максимальный денежный 
штраф  
Государственная полиция впервые 
выписала максимальный штраф в раз-
мере 2000 eвро за несоблюдение каран-
тина и самоизоляции. Полицейские 10 
апреля провели проверку, находится ли 
заболевший Covid-19 мужчина 1989 года 
рождения в самоизоляции, и констатиро-
вали, что во время карантина он покинул 
свое место жительства и передвигался 
на машине. 

Централизованные 
экзамены будут
Для учеников 9 и 12 классов учёба закон-
чится 15 мая. Централизованные экза-
мены для выпускников основной и сред-
ней школы в настоящее время заплани-
рованы со 2 июня по 7 июля, проинфор-
мировал руководитель Государственного 
центра содержания образования Гунтарс 
Цатлакс. В этом году выпускники 12 
классов смогут сдавать только три обя-
зательных  централизованных экзаме-
на, а экзамен по выбору обязательным 
не будет.  

Свинина подешевела
Средняя цена свинины в Латвии в фев-
рале этого года была на 5,7% ниже, чем 
месяцем ранее, в свою очередь, в тече-
ние года она выросла на 45,3%, свиде-
тельствуют данные Департамента рынка 
и прямой поддержки Министерства зем-
леделия. В феврале этого года по срав-
нению с январем средняя стоимость сви-
нины в Латвии упала на 5,7% – до 189,96 
евро за 100 килограммов. 

Внеочередные выборы 
Рижской думы планируются  
29 августа 
Министерство охраны окружающей 
среды и регионального развития подало 
на рассмотрение в правительство изме-
нения в Законе о роспуске Рижской думы, 
согласно которым внеочередные выборы 
в столичный муниципалитет планирует-
ся перенести на 29 августа. В свою оче-
редь, Центральная избирательная комис-
сия должна провозгласить эти выборы в 
Рижское самоуправление 7 июля. 

500 млн евро на ликвидацию 
последствий Covid-19 
С Северным инвестиционным банком на 
десять лет подписан договор о займе 500 
млн евро. Из этих средств планируется 
финансировать дополнительные расхо-
ды, связанные с уменьшением влияния 
кризиса из-за Covid-19, например, меро-
приятия по поддержке работающих, а 
также мероприятия в связи с задержка-
ми налоговых платежей и уменьшением 
арендной платы. Финансирование плани-
руется выделить и на возможные меро-
приятия по стимулированию экономики. 

Выросло число безработных 
В апреле число безработных в стра-
не выросло на 4415, всего статус без-
работного на сегодняшний день при-
своен 65 942 лицам, свидетельствуют 
данные Государственной службы заня-
тости. В ГСЗ зарегистрировано почти 
18 000 вакансий. В апреле появилась 
1061 новая вакансия, однако с 1 апре-
ля, когда в ГСЗ была зарегистрирована 
26 971 вакансия, заметно сокращение 
свободных рабочих мест на 9048. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 158 146,18 евро.

тельность предприятий после кризиса.
По состоянию на 5 апреля 949 пред-

приятиям продлен срок уплаты налогов. 
Общая сумма налоговых задолженностей 
— 14 336 650 евро. 26% этих предприятий 
работают в оптовой и розничной торгов-
ле, а также в сфере ремонта автомобилей 
и мотоциклов, 19% – в гостинично-ресто-
ранном бизнесе, 11% – в обрабатывающей 
промышленности.

Средний размер пособия в первые дни 
(до 2 апреля) выплаты составил 251 евро. 
Максимальный размер (700 евро) получили 
62 работника. У 1 692 работников пособие не 
превышало минимальной зарплаты, то есть 

Зарплаты в конвертах – повод 
для отказа в пособии по простою

430 евро, а 25 человек получили пособие 
меньше 20 евро.

37% работников, нуждавшихся в пособии, 
представляют гостинично-ресторанный биз-
нес, 12%  – оптовую и розничную торговлю, 
а 10% – сферу искусства, отдыха и развлече-
ний. Среди предприятий, подавших заявки на 
пособие по простою, есть книжные магазины 
и стоматологические клиники. 

СГД напоминает, что, согласно решению 
правительства, меры поддержки рассчи-
таны на тех, кто честно исполнял обя-
зательства перед государством. Поэтому 
СГД, рассматривая полученные заявления 
на пособие, должно неукоснительно соблю-
дать Правила Кабинета министров № 165, в 
которых указано также, когда СГД не может 

предоставить пособие.
Председатель правления Латвийского 

союза свободных профсоюзов сказал, что 
кроме государства есть еще и местные думы, 
которые могут помочь людям своими посо-
биями. При этом он подчеркнул, что помощь 
должна дойти до каждой нуждающейся в ней 
семьи, работника, жителя.

Он считает, что нужно думать и о допол-
нительной поддержке семей. «Надо следить, 
чтобы какая-либо группа населения не оста-
лась незамеченной». Балдзенс отметил, что 
хорошо, что есть соцсети, где обсуждаются 
накопившиеся проблемы, ведь правитель-
ство может и там следить, чтобы никто не 
был забыт. 

Элизабете Межуле, BNN

Чрезвычайная ситуация изменила привычный ход вещей и в отношении различных 
платежей. Один из них – налог на недвижимую собственность (ННС), где установлен-
ный срок внесения платежа за первый квартал был 31 марта. Принимая во внимание 
то, что в стране введены определенные ограничения и то, что множество людей на 
время остались без стабильных доходов, многие самоуправления пошли навстречу 
своим жителям и нашли возможность отсрочить внесение платежа за первый квар-
тал. За перенесенный платеж штрафные санкции применяться не будут. 

Мы сегодня живем в странное время, когда почти невозможно отобрать рычаги власти у недостойных людей. Мы не смогли осво-
бодиться от порядков, установленных в советское время. И сегодня должности и хорошо оплачиваемую работу получают благода-
ря коррупционным знакомствам партийные товарищи и прочие приближенные лица, которые оказываются на руководящих постах в 
муниципальных учреждениях и муниципальных обществах капитала. 

Затем следует наработанная за годы схема 
как траты денег, так и различного отношения 
к людям там, где оно должно быть одинако-
вым, и ощущение полной безнаказанности за 
несоблюдение закона. А как же иначе, если 
за десятки лет в Вентспилсе часть правя-
щих деятелей проверили эту схему на своей 
шкуре. Имеется длительно создававшаяся 
почва для поддержки любой политической 
прихоти. Ведь за все заплачено, остается 
работать согласно установке партии и ее 
вождя. 

 В этом тщательно подготовленном плане 
появляется Лембергс как жертва мести почти 
на всех важных для государства позициях, не 
только в связи с региональной реформой. Что 
только не делается! Правительство, оказыва-
ется, якобы создал Мерони со своими дове-
ренными лицами – Кариньшем и Левитсом! 
Подозрительно и то, что ни один, ни другой 
не являются истинными гражданами Латвии. 
Да еще Борданс и Кайминьш, главной забо-
той которых, дескать, является желание осво-
бодиться от Айварса Лембергса. Но оппози-
ция этого правительства бдит и такой ситу-
ации не допустит. Этим на своих пресс-кон-
ференциях и в интервью нас успокаивает 
Айварс Лембергс. Были организованы пике-
ты на дорогах и в Риге, бесконечные разго-
воры, интервью и статьи о том, как сильно 
нас обижают, как сильно нас не понимают. 
Вспомним, что любые из этих мероприятий 
стоят денег, и немалых, если суммировать 
затраты. Очевидно, с финансами у лица под 
санкциями все в порядке. Но посмотрим на 
эту, полную мести ситуацию с другой сто-

роны. Допустим, действительно произошел 
огромный заговор в отношении Лембергса, а 
в результате реализации заговора пострадав-
шими будут Вентспилс, край и, скорее всего, 
все государство. Разве Лембергсу как само-
му большому патриоту Вентспилса не сле-
довало бы полностью уйти с политической 
сцены, чтобы это принесло пользу тысячам 
вентспилчан и жителей края? Вот так просто.

Даже депутат СЗК Дана Рейзниеце–Озола 
призывала Айварса Лембергса во имя обще-
го дела полностью покинуть политику, хотя 
это было из-за объявленных США санкций и 
произошло уже в декабре 2019 года. Никто 
в нашей стране не сомневается в высоком 

интеллекте Д. Рейзниеце–Озолы, ее знаниях 
и способности думать и поступать конструк-
тивно. Наверное, есть только один человек, 
который все знает лучше, понимает точнее и 
глубже. И это Айварс Лембергс. Ведь разве в 
противном случае он находился бы там же, 
где всегда, продолжал бы, теперь в пределах 
своих уже ограниченных возможностей руко-
водить и влиять на процессы в Вентспилсе и 
в какой-то мере в государстве? Теперь клю-
чевое слово для решения многих проблем и 
в первую очередь – успешного финиша реги-
ональной реформы мы нашли. Остается про-
явить смелость, назвать вещи своими имена-
ми и перестать бояться собственной тени. 

В самоуправлениях различный подход  
к отсрочке налога на недвижимость

В озможность для самоуправлений 
перенести срок выплаты ННС на 
более позднее время в рамках 
2020 года оговаривается в зако-
не «О мероприятиях о предотвра-

щении угрозы государству и ее последствий 
в связи с распространением Covid-19», и ее 
уже использовали многие муниципалитеты во 
всей Латвии. 

В Вентспилсском крае первый платеж ННС 
необходимо внести не позднее 15 июня, за 
второй квартал – не позднее 15 августа, за 
третий квартал – не позднее 15 октября, а за 
четвертый квартал – не позднее 15 декабря. 

В свою очередь, в Вентспилсе те платель-
щики ННС, которых затронул кризис в связи 
с распространением Covid-19, могут подать 
мотивированное заявление в Финансовый 
отдел Вентспилсской городской думы на ул. 

Юрас, 36, о необходимости перенести 
срок оплаты налога или отсрочить на уста-
новленный в нормативных актах пери-
од. Заявление можно подать в бумажном 
формате, подписанное оригинальной под-
писью, опустив его в почтовый ящик возле 
входа в думу, а также электронно – документ 
должен быть подписан при помощи безопас-
ной электронной подписи, – отправив на элек-
тронную почту nin@ventspils.lv.    

Нужно отметить, что каждое самоуправле-
ние может в рамках закона перенести срок 
оплаты налога по своему усмотрению, поэто-
му в разных самоуправлениях этот срок отли-
чается. Например, Валмиера срок платежа за 
первый квартал продлила до 15 ноября, вре-
менная администрация Рижской думы пере-
несла его на 15 мая, Лиепайская дума – на 30 
апреля, Вецумниекская краевая дума устано-

вила сроки 31 мая, 31 июля, 30 сентября и 30 
ноября, в Даугавпилсе первый платеж нужно 
сделать не позднее 1 июня, а последующие 
сроки оплаты ННС – 1 августа, 1 октября и 
1 декабря, а Тукумская краевая дума реши-
ла продлить срок оплаты ННС за первый и 
второй квартал 2020 таксационного года до 
17 августа. 

Следует отметить, что практически во всех 
упомянутых самоуправлениях регулирование 
относится ко всем категориям налогоплатель-
щиков, как к юридическим, так и к физическим 
лицам, которые должны платить ННС на соот-
ветствующей муниципальной территории. 
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

Министр внутренних дел Сандис Гиргенс уже с конца прошлого года активно действо-
вал, чтобы оказаться на посту президента Латвийской футбольной федерации. Однако 
избирательный комитет ЛФФ отклонил его заявление. 

Пандемия COVID-19 изменила мир до неузнаваемости. Улицы непривычно пусты не 
только в Италии или Испании, но и в Латвии. Множество людей выходят из дома только 
по необходимости. Заголовки новостей вызывают чувство безнадежности – число забо-
левших растет с каждым днем, многие магазины, кафе, гостиницы и другие работающие 
в общественной сфере предприятия закрывают свои двери, и нет ясности, что прои-
зойдет дальше. В условиях кризиса важно уметь преодолевать страх, стресс и разгля-
деть позитивные аспекты. Как сделать это, рассказывает эксперт «”Рими” – для лучшей 
жизни», психолог Ивета Ауните. 

Надежды Гиргенса стать президентом ЛФФ не сбылись

Н есмотря на то что планировав-
шийся поначалу на 24 апреля 
конгресс ЛФФ, во время которого 
должны были состояться выборы 
членов правления ЛФФ и юриди-

ческих институций, в связи с объявленной в 
стране чрезвычайной ситуацией решением 
правления ЛФФ был перенесен на неопреде-
ленное время, страсти вокруг должностей в 
верхушке ЛФФ кипят до сих пор. 

Насколько известно, избирательный коми-
тет ЛФФ признал соответствующими заяв-
ления претендента на должность президен-
та Вадима Ляшенко, принял кандидатуры 
на пост вице-президента – Олафса Пулкса 
и Сергея Ковалева, а также кандидату-
ры Андиса Розитиса, Эмилса Латковскиса, 
Виктории Михальчук и Науриса Мацкевича на 
должности членов правления. 

В свою очередь, из конкурса на желанную 
должность пришлось выбыть министру вну-
тренних дел Сандису Гиргенсу, так как избира-
тельный комитет ЛФФ его заявление на пост 
руководителя федерации признал несоответ-
ствующим. Согласно уставу ЛФФ, заявляя 
кандидатуру на какую-либо должность в прав-
лении, нужно предоставить документы, кото-
рые подтверждают, что по крайней мере 10% 
членов или по крайней мере 14 членов под-
держивают назначение кандидата на соответ-
ствующую должность в правлении. В случае 
Гиргенса действительными признаны лишь 
13 заявлений о поддержке, в связи с чем у 
него нет необходимой поддержки, чтобы кан-
дидатуру можно было рассматривать на упо-
мянутую должность. Данное несоответствие 

может возникнуть, например, если поддерж-
ку выражает персона, которая не является 
членом ЛФФ, если от имени членов подпи-
си поставили лица, которые не имеют на это 
права, или если члены выразили поддержку 
нескольким кандидатам на одну должность. 
К тому же, отсутствие поддержки 10% членов 
не может быть замещено поддержкой еще 
какого-либо члена, так как, по мнению изби-
рательного комитета ЛФФ, таким образом соз-
дается несправедливое отношение к тем кан-
дидатам, которые своевременно имели необ-
ходимую поддержку со стороны 10% членов. 

Как отмечает генеральный секретарь ЛФФ 
Эдгарс Пукинскис: «Уставом четко определен 
процесс, и к нему избирательная комиссия 
относится профессионально – так же четко 
соблюдает устав и все оценивает максимально 
ответственно. Если соответствует требовани-
ям, значит, соответствует. Без интерпретаций».  

Несоответствующими признаны также заяв-
ления на должность вице-президента совет-
ника министра внутренних дел по юридиче-
ским вопросам Максима Минеева и члена 
правления Даугавпилсского олимпийского 
центра и члена Комитета клубных соревно-
ваний ЛФФ Владимира Штейнберга, а также 
заявления Анастасии Кучински (действующий 
член правления ЛФФ), Гунтарса Индриксонса 
(Комитет инфраструктуры и регионального 
развития ЛФФ), Яниса Апсе (руководитель 
футбольного клуба «Dinamo Rīga») и Яниса 
Энгелса (действующий член правления ЛФФ 
и президент «Super Nova») на должность чле-
нов правления. 

Отказы избирательного комитета ЛФФ 

могли быть обжалованы в установленном 
в уставе ЛФФ порядке, и известно, что все 
отклонённые, кроме Минеева, подали апел-
ляцию. Надежду сесть в кресло президента 
ЛФФ не потерял и Гиргенс.

Впервые о том, что Сандис Гиргенс желает 
заявить свою кандидатуру на должность пре-
зидента ЛФФ, стало известно в ноябре про-
шлого года. Правда, на то, что кресло мини-
стра внутренних дел и пост президента ЛФФ 
вряд ли будет возможно совместить, уже 
тогда указывал премьер-министр Кришьянис 
Кариньш: «Я оцениваю это положительно, 
поэтому ему следовало бы выбрать – рабо-
тать в правительстве или в спортивной феде-
рации, это две разные вещи. С одной сторо-
ны, Гиргенс отвечает за сферу внутренних 
дел, с другой – это [должность руководителя 

федерации] связано с лоббированием, чтобы 
убедить правительство вкладывать больше 
денег в одну отрасль. Мне кажется, что это 
связано». Как известно, Гиргенс не принял 
во внимание сказанное премьером. В извест-
ной степени это можно было бы объяснить 
сказанным депутатом Артусом Кайминьшем, 
который закулисную борьбу ЛФФ за долж-
ность президента федерации объяснял боль-
шими закупками ЛФФ в сфере строительства. 
Также следует напомнить, что эта негосу-
дарственная организация оборачивает значи-
тельные средства – например, в проекте бюд-
жета ЛФФ на 2020 год доходную и расходную 
позиции формируют 7,3 млн евро. 

Как бы то ни было, но напряженная борь-
ба за высокие кресла в ЛФФ продолжается, и 
финальная игра еще впереди. 

Как помочь себе преодолеть страх в период эпидемии? 
Взгляд психолога

«Паника еще никогда не 
помогала. У психики свой 
закон: то, на что мы обра-
щаем внимание, преумно-
жается, другими словами, 

что посеешь, то и пожнешь. Человек не всег-
да способен изменить ситуацию, в которой 
он оказался, но он может изменить три вещи: 
свое мышление, воображение и поведение. 
Поэтому позитивное мышление – не только 
что-то абстрактное, но и совершенно конкрет-
ное средство для уменьшения стресса и бес-
покойства», – утверждает И. Ауните и пред-
лагает пять практических советов, как умень-
шить панику и избежать негативных эмоций и 
стресса, которые, помимо прочего, ослабляют 
иммунитет. 

ДУМАЙТЕ КРИТИЧЕСКИ И 
АНАЛИТИЧЕСКИ

Когда со всех сторон буквально навалива-
ется вызывающая стресс и зачастую проти-
воречивая информация, легко растеряться и 
поддаться панике. «Будем оценивать каждую 
новость критически и аналитически, контро-
лировать и управлять своим воображением. 
Жизнь продолжается, и рядом с нами – люди, 
которым мы нужны. Поэтому значительно 
целесообразнее было бы направить вектор 
своего внимания от чрезвычайного положе-
ния и вируса на другие сферы жизни и близ-
ких», – рекомендует психолог. Она также под-
черкивает, насколько важно делиться инфор-
мацией о выздоровлениях, чтобы преумно-
жить уверенность, что эти трудности можно 
преодолеть. 

ПОМНИТЕ, ЧТО ВЫ МОЖЕТЕ  
СПРАВИТЬСЯ С ТРУДНОСТЯМИ! 

Страх человека рождается из предшеству-

ющего опыта – если мы когда-то обожглись, 
то всегда будем побаиваться огня. Однако, 
чтобы не поддаваться панике, Ивета Ауните 
советует сконцентрироваться не на негатив-
ном, а на позитивном опыте. «Если в нашем 
прошлом опыте – кризисные ситуации, кото-
рые мы успешно преодолели и решили, нет 
сомнений, что мы справимся и на этот раз!» 
– уверяет эксперт. 

ОЦЕНИТЕ НЕБОЛЬШИЕ УЛУЧШЕНИЯ 
Когда было объявлено о введении чрезвы-

чайного положения в стране, некоторые из 
нас столкнулись с полупустыми или пусты-
ми полками в отдельных продуктовых мага-
зинах. Ивета Ауните отмечает: несмотря на 
то что стремление запастись всем необходи-
мым можно понять, оно все-таки подкрепляет 
панику. «Посмотрите на ситуацию без эмо-
ций – все снова в порядке, полки пополняют-
ся, всем всего хватит!» – напоминает эксперт. 
Она призывает оценить каждое маленькое 

улучшение или решение мини-кризиса, кото-
рые вселяют уверенность, что и в непривыч-
ных условиях жизнь продолжается. 

ИСПОЛЬЗУЙТЕ НЕОЖИДАННО 
ПОЯВИВШИЕСЯ ВОЗМОЖНОСТИ 

«Будем честны, в недавнем прошлом мно-
гие из нас мечтали о возможности «работать 
из дома». Теперь мы можем этим насла-
диться и выполнять рабочие обязанности, 
не снимая удобных домашних тапочек, попи-
вая утренний кофе из собственной круж-
ки и не тратя времени на дорогу!» – говорит 
Ивета Ауните. Конечно, домашняя атмосфе-
ра может помешать концентрироваться, поэ-
тому, чтобы такая работа была продуктивной, 
психолог рекомендует ввести режим, начи-
нать работу в одно и то же время, максималь-

но отграничившись от отвлекающих факто-
ров, например, телевизора, составить список 
дел и по одному вычеркивать их из списка. 
Конечно, не следует забывать об обеденном 
перерыве, гимнастике и необходимости про-
ветрить помещение! 

ПРОВОДИТЕ ВРЕМЯ СОДЕРЖАТЕЛЬНО
Это период, когда важно концентрировать-

ся на душевных силах, взаимной поддержке, 
терпимости и терпении. «Будем образцом для 
наших детей! Они копируют наше поведение 
и повторяют наши реакции. Поэтому будем 
чаще с ними вместе, займемся тем, чем нам 
уже давно хотелось! Мы все сейчас получили 
то, по чему тосковали в наш век, переполнен-
ный информацией и спешкой, – свободное 
время. Проведем же его с пользой!» 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Кажется, что принудительное бездействие и современные технологические возможности открыли почти что ящик Пандоры, из 
которого как джины из лампы Алладина и других ламп наружу вылезают самые странные люди, предсказатели и разные другие 
особи. (В интернет-среде ввели объединяющее этих людей обозначение – «covidioti»). И, используя отечественный высокоско-
ростной интернет, социальные сети и «новостные» порталы сомнительного содержания, они выступают с самыми различными 
теориями как об актуальном в настоящее время коронавирусе, так и на другие темы, которые, когда собраны вместе, создают 
информативный фон. При других обстоятельствах это было бы даже смешно, но при нынешней атмосфере незнания и всеобще-
го страха находят достаточное число слышащих ушей и умов.   

Теории заговоров живы 

«чипировать» для обеспечения всеобщего отслеживания.  
В более сложных версиях теорий заговоров появляются и про-

мывающие наш мозг с сателлитов радиоволны, эксперименты 
каких-то неизвестных внеземных цивилизаций, даже пришествие 
Иисуса Христа до наступления апокалипсиса и другие чудеса, 
которые приходят к нам через сети 5G.

Правда, авторы теорий заговоров, чью убежденность (правиль-
нее сказать, веру) уничтожить не может ничто – даже самые раци-
ональные аргументы. Например, они никогда не могут объяснить, 
почему «прочипированный» и зараженный вирусом через сети 5G 
сантехник Янис Берзиньш был бы интересен этим глобальным 
заговорщикам и чем именно обычный повседневный поход Яниса 
Берзиньша в расположенный рядом с домом продуктовый мага-
зин, его разговоры на кухне с женой или распитие пива с друзья-
ми могли бы быть интересны для мировых спецслужб.  Но зачем 
обращать внимание на такие мелочи, так как мир нужно восприни-
мать «большими линиями»?  

Психологи и психиатры уже давно доказали, что самые низмен-
ные порывы человека и психически нестабильные люди прежде 
всего появляются во время различных кризисов. Однако в то же 
самое время растёт и уязвимость совершенно нормальных людей 
–  в условиях неопределенности и стресса, к тому же в качестве 
«бонуса» получив и различные ограничения, обоснованные ситу-
ацией, увеличивается стремление к разъяснению, почему всё это 
происходит с нами.  И здесь уже благодатная почва для различных 
теорий заговоров и вера фейковым новостям, причина действий 
авторов которых – это не вера различных параноиков в «вирус-
ную атаку с Марса», а рациональный расчёт: сколько доверчи-
вых людей (хотя бы по поводу огромного числа жертв пандемии в 
Вентспилсе») просто «кликнут» на эту фейковую новость и таким 
образом добавят по несколько евро в кошельки этих «специали-
стов» фишинговых афер в интернете.     

В любом случае – можно только призвать вентспилчан: не будем 
легковерными, но осторожными, будем следовать рекомендациям 
специалистов и прислушиваться к советам медиков. Но в то же 
время не будем впадать в другую крайность: не будем доверчивы-
ми, слушая измышления авторов различных абсурдных и вредных 
«новостей» и рассуждения апологетов теорий заговоров. Давайте 
будем рациональными и действовать будем рационально!  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Отчеты готовы
Муниципальное ООО «Ventspils nekustamie 

īpašumi» на своей домашней странице опу-
бликовало отчеты о доходах и расходах по 
управлению находящимися в его ведении 
домами за прошлый год. Жители упомяну-
тые отчеты могут также получить лично. 

Победитель конкурса
Гостиница олимпийского центра 

«Вентспилс» получила диплом победите-
ля на конкурсе «Лучший латвийский торго-
вец – 2019». Оценка гостиницы в опросе на 
«Booking.com» за последние годы поднялась 
с 6,5 пункта до 8,2. 

Выросла прибыль
Оборот АО «Ventspils Grain Terminal» в 

прошлом году был меньше, чем годом ранее. 
Однако прибыль выросла на 44,4 процента. 

Обеды для медиков
Кафе «Mūsmājas» поддерживает работ-

ников вентспилсской мобильной палатки 
«Центральной лаборатории». Они обеспечи-
ваются сытным обедом. 

Доставляют бесплатные обеды
Детям из малообеспеченных, неимущих 

и оказавшихся в кризисной ситуации семей 
на территории города с 6 апреля предостав-
ляются бесплатные обеды. Коммуникация с 
семьями осуществляется электронно. 

С пожеланиями здоровья
Городская дума получила письмо от китай-

ских друзей из Пудуна. Китайцы сообщают, 
что их предприятия и учреждения уже возоб-
новили работу и желают вентспилчанам как 
можно легче пережить кризис. 

Скворечников не будет 
Толока по изготовлению птичьих сквореч-

ников, которая должна была состояться в 
Детском городке, отменена из-за чрезвычай-
ной ситуации. 

Обокрал дважды
Некий горожанин, находясь в состоянии 

алкогольного опьянения, дважды обокрал 
одну и ту же квартиру. Во второй раз он украл 
бутылку бальзама, выпил её и «тёплень-
ким» был задержан работниками полиции на 
месте преступления.

Можно ехать быстрее
Вблизи учебных заведений сняты дорож-

ные знаки, которые ограничивали скорость 
движения транспорта до 30 км/ч. Школы и 
детские сады работают удалённо, поэтому 
необходимости в этих дорожных знаках в 
данный момент нет.

Сменят дежурные сады 
Вместо дежурных детских садов «Eglītе» и 

«Varavīksnе» эту функцию будут выполнять 
садики «Zvaigznīte», «Margrietiņa», «Saulīte» 
и «Bitīte».

Продолжат благоустройство
Дума выделила 113 000 евро на благоу-

стройство административной территории. На 
перекрестке улиц Васарницу и Гришлю будет 
переделано покрытие, на улице Айзпутес – 
покрытие и освещение, в свою очередь, на 
проспекте Лиелайс между улицей Александра 
и Кулдигас будут построены автостоянки. 

Выделят софинансирование 
на новостройки 

Городское самоуправление решило софи-
нансировать новостройки наемных жилых 
домов. Утверждено в новой редакции 
Положение о конкурсе софинансирования 
наемных жилых домов в Вентспилсе. 

Только местные
Дом писателей продолжает работать. 

Ограничение – отменены резиденции для 
зарубежных авторов, однако местных писа-
телей принимают. 

Т еории заговоров, как известно, не требуют доказа-
тельств, им не нужны подтверждения ни специали-
стов, ни просто интеллигентных людей.  Достаточно 
утверждения, что «ведь это же всем известно», а на каж-
дого, кто пытается оспорить абсурдные утверждения, 

ставится ярлык. В лучшем случае – «вас подкупили» и «вам про-
мыли мозги», а в худшем – «вы являетесь участниками всемирного 
заговора». К тому же распространители теорий настолько свободно 
оперируют случайно или непреднамеренно схваченными фактами, 
что «общая картина» может даже показаться правдоподобной. И 
почему бы нет, если называются «авторитетные источники», начиная 
с Нострадамуса, Ванги, Марты с Синих гор и предсказаниями дру-
гих выдающихся звёзд и кончая исследованиями никому неизвест-
ных учёных (за исключением группы отдельных «последователей». 

В последнее время особенно оживились активисты, которые в 
один мешок засунули и 5G, и Covid-19, и заговоры глобалистов, во 
главе которых, конечно, Сорос (Гейтс, Рокфеллер, крупные фар-
мацевтические компании, “Coca-Cola” или… вписать по мере необ-
ходимости). И пусть вас не смущает тот факт, что Сорос (Гейтс, 
Рокфеллер, крупные фармацевтические компании, “Coca-Cola” 
или… вписать по мере необходимости) обвинялись в том, что гра-
ницы были открыты и заговоры капиталистов свободно распро-
странялись по миру, а сейчас границы закрыты, торговля, сооб-
щение и туризм остановились – всё равно ясно, кто виноват. И в 
одном, и в другом случае. 

В конце концов, ведь всё же просто – «вирус короны» был 
создан в одной секретной лаборатории – китайской (американ-
ской, русской, фармацевтических крупных фирм, Гейтса, Сороса, 
Путина или… вписать по мере необходимости), – чтобы ещё более 
тайные правительства глобального мира в заговорах против чело-
вечества уничтожили род Homo sapiens.  И распространяется 
вирус не традиционным для вирусов способом, а напрямую от 
новых вышек 5G. Потому что общеизвестно, что тысячи и тысячи 
новорожденных умирают от 5G и причины смерти которых в усло-
виях этого всемирного заговора цинично скрывают медики родиль-
ных домов (да, да – и в Риге, и даже в Вентспилсе), промывая 
мозги молодых мам так, чтобы они даже не помнили, что вообще 
были беременны. В свою очередь новая (и, надеемся, созданная 
в скором времени) вакцина против коронавируса – это ни что иное, 
как запланированная спецслужбами опция, чтобы можно было нас 
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что многие другие покупатели не могут подой-
ти к стенду с хлебом. Когда, наконец, кто-то 
громким голосом попросил уступить дорогу 
работнице и другим покупателям, молодая 
дама рассыпалась в таких «любезностях», что 
было неудобно слушать. Конечно же, в данной 
ситуации, магазин — это самое подходящее 
место, где упражняться в «красноречии»…

Автозаправка на улице Инжениеру. 
Помещение магазина маленькое, поэтому 
надпись на двери призывает подождать, если 
внутри находятся 5 клиентов. Внутри уже 

Зарисовки времен социального дистанцирования
знакомая отметка о необходимости соблю-
дать дистанцию. По наблюдениям, обычно 
все ее соблюдают. Но однажды довелось уви-
деть следующее: в магазине четыре человека, 
один рассчитывается у прилавка, двое стоят у 
ограничительных линий, четвёртый жмется в 
углу в ожидании места, которое должно осво-
бодиться. Вдруг открывается дверь, и мужчи-
на 35-40 лет быстрым шагом направляется к 
прилавку, что приводит практически к фрон-
тальному столкновению с выходящим. Другие 
клиенты начинают возражать: сейчас их оче-
редь, – однако вошедший изображает полное 
непонимание, дескать, почему тогда они стоят 

невесть где? Самое неприятное в этой ситу-
ации то, что работница АЗС обслужила бес-
совестного клиента, не сделав ему замеча-
ния, а также не извинилась перед остальными 
покупателями.

Слава Богу, в Вентспилсе, во всяком слу-
чае сейчас, ситуация с вирусным кризисом 
не столь устрашающая, как в Риге, Юрмале 
и других местах. Однако это не означает, что 
можно игнорировать правила, которые дикту-
ет не «правительство», а трезвый рассудок. 
Если кто-то в этом смысле сильно обделен 
природой, то самое время присмотреться и 
понаблюдать, что делают другие. 

высказываний, несмотря на то, что депутат 
Вентспилсской городской думы Кристовскис 
каждый раз немедленно требовал их от 
Лембергса, указал депутат.

“Поскольку ложные заявления Лембергса 
в адрес Кристовскиса продолжаются, к тому 
же руководство Вентспилсской городской 
думы безвольно смотрит на это и не пытает-
ся остановить злодеяния Лембергса в отно-
шении депутата меньшинства Кристовскиса, 
он решил обратиться в Госполицию с заяв-
лением, призывая Госполицию оценить про-
тивоправные действия Лембергса по статье 
Уголовного закона № 157 о клевете, пред-
усматривающей уголовную ответственность 
за умышленное распространение заведомо 
ложных позорящих другое лицо измышле-
ний в напечатанном или иным образом раз-
множенном сочинении, а также устно, если 

Против Лембергса возбужден уголовный 
процесс о клевете 

это соверше-
но публично 
(клевета)”.

В своем 
з а я в л е -
нии поли-
ции 23 марта 
Кристовскис 
указал, что в 
случае нача-
ла уголовного 
процесса он 
просит оце-
нить, должны 
ли рассма-
триваться в 
контексте условий фактического клеветниче-
ства также действия других лиц, которые так 
или иначе поддерживали или присоединя-
лись к высказываниям Лембергса.

По мнению Кристовскиса, только возбуж-

дение уголовного дела и наказание вино-
вного лица/лиц может остановить произ-
вол Лембергса в Вентспилсской городской 
думе, одним из проявлений которого являет-
ся умышленная клевета на Кристовскиса. 



№. 14 (154)  17 апреля 2020 года Актуально  /  3

Все еще удаленно 
Поскольку чрезвычайная ситуация в стра-
не продлена, краевое самоуправление не 
будет принимать посетителей до 12 мая. 
Исключение – отдел ЗАГСа. 

Конкурс для работников 
сельского хозяйства 
Всемирный фонд природы объявля-
ет конкурс «Сельскохозяйственник 
Балтийского моря в регионе Балтийского 
моря – 2020», чтобы отметить работников 
сельского хозяйства в Латвии и регионе 
Балтийского моря, которые ищут реше-
ния и внедряют их на практике, уменьшая 
негативное влияние на качество внутрен-
них вод Латвии и Балтийского моря. ВФП 
принимает заявки до 5 мая. Заявки может 
подавать любое хозяйство на территории 
Латвии, которое применяет решения для 
уменьшения стока питательных веществ, 
а также осуществляет другие дружествен-
ные окружающей среде практики. 

Ярмарка отменяется
В связи с продлением чрезвычайной 
ситуации в стране планировавшаяся 
весенняя ярмарка в Вентаве будет отме-
нена. Однако у организатора культурной 
жизни Варвеской волости есть другие 
идеи, которые можно воплотить в жизнь. 

Пузеская экошкола 
Уже более десяти лет Пузеская основная 
школа участвует в движении «Экошкола». 
И в этом году школьники активно работа-
ли, темой года был избран «Лес». 

Пришло время украсить сад
Таргальский питомник саженцев «Noras» 
напоминает, что пришло время украсить 
свой сад. Доступен широкий выбор зимо-
стойких растений. Питомник работает без 
выходных. 

Обнажение камня
Никак не удавалось во дворе конюш-
ни Попеского поместья высадить англий-
скую розу, так как при подготовке почвы 
лопата каждый раз упиралась в камень. 
Был снят слой дерна, сделано небольшое 
углубление, и оказалось, что во внутрен-
нем дворе конюшни Попеского поместья 
сохранилась историческая брусчатка. 

Дистанция на тропе 
Природная тропа «Rīvas loki» приглаша-
ет желающих прогуляться и напоминает, 
что необходимо соблюдать дистанцию 2 
метра. 

ПВС обеспокоена 
Хозяйка «Jenoti» неподалеку от Пилтене, 
у которой несколько лет назад за пло-
хой уход был отобран домашний 
скот, собирается его держать снова. 
Продовольственно-ветеринарная служба 
обеспокоена этой идеей. 

Выставка под открытым небом
Управление Юркалнской волости плани-
рует создать экспозицию «Музея штор-
ма» под открытым небом. В данный 
момент выставка в волостном народном 
доме закрыта. 

Начались посевные работы
Центр сельских консультаций и образо-
вания информирует, что в наших краях 
почва тщательно посыпается минераль-
ными удобрениями, озимые перезимова-
ли хорошо, начнут сеять бобовые. 

Восстанавливают покрытие
В Попеском спортивном зале восстанав-
ливают половое покрытие. 

Пять светофоров 
Возобновились ремонтные работы на 
участке автодороги Вентспилс–Кулдига 
от Вентспилса до поворота на Зирас. 
Водителям необходимо учитывать, что на 
пяти участках пути движение регулируют 
светофоры. 

Начался лодочный сезон 
В реке Ринда возобновился лодочный 
сезон. Маршрут традиционный – от моста 
Риндас до моста Колкской дороги, всего 
36 километров. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией (БПБК) было четко указано на то, как на публичные финансы реализуется пропа-
гандистская кампания Айварса Лембергса даже после введения санкций США, что свидетельствует о том, что Вентспилсская дума не 
соблюдает санкции и грубо игнорирует, однако бюро отвечает лишь, что упомянутые сведения не содержат указания на совершение 
преступного деяния, связанного с коррупцией.

Общество «Балтийская ассоциация – 
Транспорт и логистика» призывает:

• Создавать равную 
конкуренцию и 
объединить усилия 
для совместного 
преодоления 
кризиса.  
• В сотрудничестве 
с государственными 
учреждениями 
работать над поиском 
оптимальных 
решений, чтобы 
помочь отрасли и её 
клиентам. 
• Вместе строить 
будущее транзитной 
сферы – отрасль 
нуждается в 
перезапуске!

БАТЛ призывает работающие в 
Вентспилсском порту предприятия 
объединиться и работать для 
достижения общих целей!

Юридический адрес:  
Улица Дзинтару, 20A, 

Вентспилс, Латвия, 
LV-3602. 

Телефон: +371 
26545361 

info@batl.lv 
www.batl.lv 

БАТЛ основана в 2006 году и представляет предприятия, 
работающие в Вентспилсском свободном порту и имеющие важное 

значения для отрасли транзита и логистики Латвии. 

На платформе ManaBalss.lv собираются подписи жителей 
за единовременный платеж жителям для поддержания 
потребления, введение базового дохода для латвийцев, 
а также за отсрочку кредитных платежей и ограничение 
взыскания долгов в период чрезвычайной ситуации. 

Собирают подписи за введение гарантированного 
базового дохода, отсрочку кредитных платежей и 
наложение ограничений на взыскание долгов

А втор инициативы «За едино-
временный платеж жителям 
для поддержания потребления» 
Мартиньш Крустс отмечает, что 
потенциальное уменьшение пла-

тежеспособности в связи с пандемией Covid-
19 угрожает экономике Латвии. Финансовые 
кризисы начинаются именно с падения потре-
бления. В Латвии ситуация осложняется тем 
фактом, что у жителей выраженно маленькие 
накопления и «подушка безопасности». Автор 
инициативы призывает сделать единовремен-
ный платеж каждому жителю Латвии, достиг-
шему 14 лет. Это было бы механизмом так 
называемых «денег с вертолета». «Первый 
платеж в размере 100 евро необходимо сде-
лать незамедлительно, а последующие – в 
зависимости от хода кризиса», – говорит-
ся в инициативе. По мнению М. Крустса, эти 
кризисные платежи смягчат падение уров-
ня жизни и торможение экономики в сфере 
потребления. 

Авторы инициативы «О введении гаран-
тированного базового дохода для жителей 
Латвии» призывают выплачивать обеспечен-
ный правительством безусловный доход в 
размере 490 евро каждому жителю государ-
ства. Как подчеркнул представитель инициа-
торов Алексис Паулс Линдеманис, в услови-
ях пандемии многие жители Латвии вынуж-
дены отправляться в отпуск без содержания 
на неопределенное время. «Несмотря на то 
что многие предприятия продолжают рабо-
тать, их судьба в следующие шесть меся-

цев неизвестна, так как неплатежеспособ-
ность одного предприятия может привести 
к цепной реакции, и работников придется 
увольнять уже нескольким предприятиям. 
Все больше людей остаются без источника 
дохода, что может привести к катастрофиче-
ским последствиям как для Латвии, так и для 
всего человечества. Пришло время ввести 
экономические системы, которые помогают 
каждому человеку выжить и жить лучше». 
Податель инициативы считает, что введе-
ние такой системы позволит предотвратить 
«западню безработицы», сократить бюро-
кратию, оказать поддержку всем группам 
населения, обеспечит минимальный стан-
дарт для проживания и т. д. Предложено 
и решение, как можно изыскать необходи-
мые средства в госбюджете. А именно, «в 
Латвии около 35% бюджета уходит на раз-
личные пособия, это около 3,5 млрд евро. 
Этой суммы достаточно, чтобы гарантиро-
вать каждому жителю доход в размере 150 
евро в месяц (с учетом того, что в Латвии 
1,92 млн жителей). В основном эта система 
может финансироваться, как любые расходы 
правительства – при помощи налогов». 

Ведется сбор подписей и за отсрочку кре-
дитных платежей до конца кризиса с Covid-
19. Ее можно было бы установить в сотруд-
ничестве с регулятором финансового рынка, 
совместно разработав и оперативно введя 
подобное регулирование. Как отмечает пода-
тель инициативы Макс Врублевскис, это помо-
жет многим честным латвийским получателям 

кредитов пережить кризис и убережет многих 
от банкротства. 

Tакже собирают подписи за ограничение 
взыскания долгов в период чрезвычайной 
ситуации. Представитель инициативы Янис 
Винтерс отмечает, что сейчас жители имеют 
долг на сумму 800 миллионов только перед 
фирмами, предоставляющими быстрые кре-
диты. «Если учесть, что у них ставки 90%+, 
то для амортизации кризиса запланирован-
ные два миллиарда не помогут даже вернуть 
быстрые кредиты, не говоря об остальном. 
Нужно внести изменения в законодательство, 
чтобы на время чрезвычайной ситуации вве-
сти кредитные каникулы для кредитов, взятых 
на территории Латвии, а также ограничения 
для судебных исполнителей, чтобы деньги, 
которые предусмотрены для тех, кто потерял 
работу, или работников простаивающих пред-
приятий, оказались не в руках коллекторов, а 
в латвийской экономике». 

Портал ManaBalss.lv – платформа обще-
ственных инициатив, где каждый гражданин 
Латвии, достигший 16 лет, может разместить 
свою инициативу и собирать подписи для того, 
чтобы она оказалась в Сейме. Каждая инициа-
тива, за которую отдали подписи не менее 10 
000 граждан и которая соответствует юриди-
ческим критериям Сейма, окажется в Сейме, и 
дальнейшее – в руках законодателя. 

Несмотря на доказательства, БПБК до сих пор  
не замечает коррупцию в Вентспилсской думе

Депутат Вентспилсской думы 
Иварс Ландманис указал в заявле-
нии, что портал думы www.ventspils.
lv содержит думское учрежде-

ние “Ventspils Digitālais centrs” на 
выделенные ему бюджетные сред-
ства. Вентспилсская дума, ее учреж-
дения, а раньше и Управление 

Вентспилсского свободного порта, щедро оплачивают услуги 
газеты и портала “Ventas Balss”, которые хвалят Лембергса и 
очерняют его оппонентов.

По доступной информации Бюро по надзору за закупками, 
за последние годы “Ventas Balss” получил следующие суммы:

2018 г. — 184 533 евро, плательщик – Вентспилсская дума 
2019 г. — 117 435,47 евро, в том числе:

36 363 евро, плательщик — “Ventspils digitālais centrs”;
14 005 евро, плательщик – муниципальное ООО “Kurzemes 

filharmonija”;
14 005 евро, плательщик – муниципальное учрежде-

ние “Komunālā pārvalde” (“Коммунальное управление”);
12 900 евро, плательщик — ООО Olimpiskais centrs 

“Ventspils”;
13 600,50 евро, плательщик – муниципальное ООО “Ūdeka”;
13 999,99 евро, плательщик — ООО “Ziemeļkurzemes 

reģionālā slimnīca”;
12 561,98 евро, плательщик – Вентспилсское городское 

управление по образованию.
Ландманис указал также, что пропагандистскую деятель-

ность Лембергса в “Ventas Balss” до сих пор щедро поддер-
живало Управление Вентспилсского свободного порта: еже-
годно минимум 143 756 евро + НДС. “Кроме того, через раз-
личные каналы оплачиваются и другие СМИ, в том числе 
ООО “Kurzemes Televīzija””. 

БПБК на все это отвечает, что заявление и его приложение 
не содержат указания на совершение преступного деяния, 
которое связано с коррупцией, и что бюро приняло заявление 
к сведению.

БПБК говорит также, что в рамках своей компетенции изу-
чило содержащуюся в заявлении информацию о том, что 
Вентспилсская дума не соблюдает и грубо нарушает санк-
ции OFAC (Управление США по контролю за иностранными 
активами) и что проверка не обнаружила сведения, которые 
свидетельствовали бы о том, что какое-либо государствен-
ное должностное лицо Вентспилсской думы, распоряжаясь 
финансовыми средствами, нарушило Закон “О предотвраще-
нии конфликта интересов в деятельности государственных 
должностных лиц”.

Хотя в заявлении четко видно, что Лембергс использует 
публичные финансы для обеспечения своих личных нужд.  
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Дать новую жизнь 
деревянным зданиям…

П о я в л е н и е м 
Вентспилсской 
лютеранской 
церкви Святого 
Николая вент-

спилчане обязаны священ-
нику Фридриху Николаю 
Пауфлеру, который почти 
двести лет назад, в 1833 
году, убедил российского 
царя Николая I выделить 
из госказны на строитель-
ство Вентспилсской еванге-
лическо-лютеранской церк-
ви 77 561 рубль и 85 копе-
ек. Новую церковь освяти-
ли в 1835 году. Но время 
безжалостно, и насту-
пил момент, когда храму 
потребовалась помощь – 
его башня находилась в 
катастрофическом состоя-
нии. Общество «Для рас-
цвета Вентспилса», в кото-
ром ради добрых дел объ-

единились работающие 
в порту предпринимате-
ли, пожертвовало на про-
ект восстановления фона-
ря башни 20 000 евро, а 
необходимое финансиро-
вание на проведение работ 
изыскала сама община. 
По словам руководите-
ля общины Вентспилсской 
лютеранской церкви 
Сармы Блажге, сотрудни-
чество с ООО «Kока Ēка» 
было очень продуктивным 
и приятным, она от души 
благодарит предприятие за 
проделанную работу. 

ЗДАНИЯ, ОБЛАДАЮЩИЕ 
«ДУШОЙ И ЛИЦОМ» 

Угис Гайлис рассказыва-
ет, что практически все ста-
ринные деревянные здания 

Вряд ли найдется человек, который еще не знает – пока нехороший коронавирус не побеждён, 
желательно находиться дома, а при посещении общественных мест нужно соблюдать 
двухметровую дистанцию со всеми, кто не является членами вашей семьи, с которыми вы 
проживаете под одной крышей. Установка проста, безболезненна и не требует никаких усилий, 
при этом она дает довольно большой шанс, что вы не заболеете. Однако, к сожалению, находятся 
такие люди, которым кажется, будто это к ним не относится. Вот наблюдения, сделанные в 
течение двух дней в Вентспилсе.

несколько молодых женщин), об этом совсем не беспокоились 
и практически напирали на остальных. Продавцы магазина, 
которые всегда отличались любезностью и отзывчивостью, 
в этот раз были слишком любезны и слова не сказали неве-
ждам, что так делать нельзя.

Рими в «Тобаго» – самый большой магазин в городе. Хотя 
во время кризиса Covid–19 наплыв покупателей значительно 
схлынул, всё же в субботу перед Пасхой желающих закупиться 
наблюдалось больше, чем в течение всей недели. Абсолютное 
большинство довольно старательно соблюдали расстояние, 
регулируемое желто-черными лентами, но опять очередная 

Против Лембергса 
возбужден уголовный 
процесс о клевете 

23 марта этого 
года депутат 
Вентспилс-
ской думы 
Кристовскис 

обратился с заявлением в 
Госполицию о начале уго-
ловного процесса по поводу 
умышленных измышлений 
отстраненного от исполне-
ния обязанностей председа-
теля Вентспилсского город-
ского самоуправления, госу-
дарственного должностно-
го лица Айварса Лембергса, 
задевающих честь и досто-
инство, и являющихся кле-
ветой на депутата меньшин-
ства Вентспилсской город-
ской думы, так же госу-
дарственного должност-
ного лица Гиртса Валдиса 
Кристовскиса.

Как в заявлении 
Госполиции указал 
Кристовскис, лживые измыш-
ления обвиняемого в тяж-
ких преступлениях высоко-
поставленного должностно-
го лица Лембергса, которы-
ми он публично клевещет на 
Кристовскиса, имеют доволь-
но долгую историю.

В заявлении Госполиции 
Кристовскис упомянул, что 
одно из проявлений кле-
ветничества — многократ-
но и публично высказан-
ная Лембергсом ложь о том, 
что “Кристовскис был стука-
чом, который сотрудничал с 
ЧК (КГБ), которого на уча-
стие в Латвийском народном 
фронте (ЛНФ) назначила ЧК, 

и который доносил ЧК про-
тив независимости Латвии, 
и который, к тому же, согла-
совывал с ЧК списки участ-
ников Латвийского народно-
го фронта, а именно, сдавал 
членов ЛНФ репрессивному 
ведомству оккупационного 
режима СССР”.

Кристовскис отметил, 
что подобные особо цинич-
ные и тяжелые обвинения 
по поводу якобы совершен-
ных им наказуемых действий 
является публичной клеве-
той. Подобные задевающие 
противоправные действия 
Лембергс публично высказы-
вал в различном формате на 
заседаниях Вентспилсской 
городской думы, а также на 
официальном портале самоу-
правления и в других масс-ме-
диа, отмечает депутат.

Кристовскис счита-
ет неприемлемым, что 
“Лембергс, будучи высоко-
поставленным государствен-
ным должностным лицом, 
продолжает распространять 
лживые, им же выдуман-
ные аргументы (не соответ-
ствующие истине сведения), 
неправду о сотрудничестве 
Кристовскиса с КГБ, которо-
го никогда не было, хорошо 
зная, что ничего из этого не 
соответствует истине”.

К тому же Лембергс никог-
да не мог и даже не пытал-
ся предоставить доказа-
тельства своих лживых 

Люди должны быть уверены, что если они честно пла-
тили налоги, то в случае такого кризиса они смогут 
получить помощь от государства, о котором они забо-
тились, платя налоги, сказал в телефонной беседе с 
BNN председатель правления Латвийского союза сво-
бодных профсоюзов Эгилс Балдзенс.

Он с к а -
з а л , 
ч т о 
людей 
и з 

теневой экономики тоже 
надо поддерживать, пото-
му что и им надо на что-то 
жить и у них есть семьи. 
При этом он подчеркнул, 
что размер помощи тем, кто 
честно платил налоги, дол-
жен быть больше.

Служба государственных 
доходов (СГД) назвала сле-
дующие причины отказа в 
пособии по простою: недо-
статочное сокращение обо-
рота, не поданы все декла-
рации, у предприятия име-
ется налоговая задолжен-
ность и нет графика пога-
шения либо рассчитанные 
налоги были меньше 200 
евро.

Кстати, премьер-ми-
нистр Кришьянис Кариньш 
в эфире телепередачи “Rīta 
panorama” (“Утренняя пано-
рама”, 08.04.2020) сказал: 
“Мы не собираемся нико-
го оставлять за бортом, но 
надо понимать, что если 
годами не платились нало-
ги, то придется немного 
подождать, пока государ-
ство сперва позаботится о 
тех, кто это делал (платил 
налоги. – Прим.)”.

Работники, которые наде-
ялись получить пособие, но 
не получили, нередко обра-
щаются с вопросами к СГД, 
рассказывает руководитель 
отдела общественных отно-

шений службы Эвита Тейце-
Мамая. “К сожалению, быва-
ют ситуации, когда работник 
не может получить пособие 
из-за противозаконных дей-
ствий работодателя”.

Например, выясняется, 
что работник частично или 
полностью получал зарпла-
ту в конверте или работода-
тели фиктивно зарегистри-
ровал работника в качестве 
члена правления, даже не 
поставив его в известность, 
говорит Тейце-Мамая.

До 5 апреля СГД отказа-
ла в поддержке 424 пред-
приятиям, которые не соот-
ветствовали критериям, 
установленным Кабинетом 
министров.

Президент Латвии 
Эгилс Левитс в интер-
вью телепередаче “Rīta 
panorama” (07.04.2020) ска-
зал, что если предприятие 
имеет право на пособие по 
простою, тогда оно выпла-
чивается работникам. Он 
отметил, что если работо-
датель не платит налоги, то 
это не вина работника. “Я 
бы сказал, что этих людей 
надо включать”, — сказал 
он и добавил, что эта про-
блема обсуждается.

Балдзенс подчеркнул, 
что платить налоги нужно, 
чтобы у самого государства 
были средства, и что надо 
думать не только о том, кого 
надо спасать сегодня, но и 
о том, как возобновить дея-

Почему учитель 
повесил занавески 
на окна?

Гиргенс провалился. 
Кто будет 
президентом ЛФФ?

Отложат ли платежи 
по кредитам и 
взыскание долгов?

Отделение Салдусского участка уголовной полиции 
Курземского регионального управления Госполиции 7 
апреля 2020 года возбудило уголовный процесс о лож-
ных высказываниях и измышлениях Айварса Лембергса, 
которыми он во время заседаний Вентспилсской 
городской думы и финансового комитета неоднократ-
но публично клеветал на депутата Гиртса Валдиса 
Кристовскиса.
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М агазин семян – это такое место, которое вес-
ной посещает каждый, у кого есть свой огород 
и кто хочет, чтобы в условиях глобальной пан-
демии там росли не только сорняки. Однако и 
в этом магазине нужно соблюдать дистанцию в 

два метра от других покупателей, которую в других торговых 
местах отмечают яркой жёлто-чёрной клеящейся лентой. Но 
в этом магазине такой ленты не оказалось, и каждый поку-
патель вел себя, исходя из собственного чувства самодис-
циплины. Одни тщательно измеряли глазомером положен-
ное расстояние до других покупателей, другие (в этом случае 
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Башня Вентспилс-
ской лютеранской 
церкви Святого 
Николая десятки 
лет служила 
ориентиром для 
рыбаков в море, 
а для тех, кто 
остался на суше, 
из поколения в по-
коление являлась 
местом, позволя-
ющим почерпнуть 
душевные силы. 
Храм остался не-
вредимым во вре-
мя мировых войн, революционных событий и в годы 
других суровых событий, и вот 17 марта вновь на 
башню церкви поднят восстановленный церковный 
крест. Фонарь на башне также был восстановлен – 
работы проводило ООО «Koka Ēka». Председатель 
правления предприятия Угис Гайлис рассказывает, 
что каждое старинное здание особенное – со своей 
историей и душой, и ему всегда радостно, когда он 
видит, как после восстановления оно оживает. 

Зарплаты в конвертах – 
повод для отказа  
в пособии по простою

«Сказки» 
заговорщиков  
во время вируса

ложка дегтя в условную бочку мёда. Две женщины, одна моло-
дая, другая постарше, втиснулись между прилавком кондитер-
ской и стендом хлебобулочных изделий и были так увлечены 
разговором, что не услышали троекратную (!) просьбу работни-
цы (с тележкой, полной товара) про-
пустить её и не замечали при этом, 

Зарисовки времен социального дистанцирования

 Окончание на 4 стр.
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Угис Гайлис (справа) и стро-
ительный надсмотрщик 
Нормундс Петерсонс.


